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Velika manifestacija ob zaključku X. kongresa ZKJ v Ptuju 

T R G D B M je preplavi la mlad ina , pr ipadniki J L A in 
predstavniki d e l o v n i h organizacij , v rokah kater ih s o se vile zastave 
in transparenti , n a kater ih s o bile napisane pozdravne parole 10. 
kongresu Z K J in p r e d s e d n i k u Jugoslavi je , Jos ipu Brozu Titu. 

V p o č a s t i t e v 10. kongresa ZKJ je v č e t r t e k o p o l d n e o b č i n s k i 
komite ZK o b sode lovanju o s ta l ih d r u ž b e n o p o l i t i č n i h in 
gospodarskih organizacij organiziral velik mani fe s ta t ivn i shod 
mladine in d e l o v n i h ljudi, d a b i manifest ira l i soc ia l i s t i čn i , 
samoupravni in neodv i sn i razvoj naše s k u p n o s t i . 

V okviru s h o d a je bil pripravljen tudi kul turni program, v 
katerem so sode lova le vse tri p tujske o s n o v n e šole in g imnazija . 

Zbrani m n o ž i c i je spregovori l sekretar o b č i n s k e k o n f e r e n c e 
Z K Alojz G o j č i č , ki je v svojem govoru očr ta l glavne vrednote 
dosedanjega dela Z K , njene cilje, cilje pravkar zak l jučenega 10. 
kongresa Z K , poudari l , da je glavni cilj in naloga ZKJ boj za 
h u m a n e o d n o s e m e d l judmi , boj za l e p š o p r i h o d n o s t s v o b o d n e g a 
proizvajalca in ustvarjalca. 

Nakaza l je tudi p r o b l e m e , s kater imi se v zadnjem času srečuje 
naša d m ž b a , zaradi de la nekater ih e k s t r e m i s t i č n i h , i r edent i s t i čn ih 
in emigrantsk ih organizacij v tujini, k i delujejo v š k o d o naše države 
in ce lo o d k r i t o kaže jo želje p o n a š e m o z e m l j u . 

Imenovanja V občinskem svetu 
Zveze sindikatov občine Ptuj 

Novoizvoljeni Občinski Svet Zveze 
sindikatov občine Ptuj je na svoji 
prvi redni seii zaupal delo na 
posameznih delovnih področjih 
naslednjim tovarišem: 

za sekretarja občinskega sveta 
^veze sindikatov občine Ptuj je 
imenovan DANILO MASTEN, dose-
9^ji profesionalni predsednik ob-
činskega sveta Zveze sindikatov 
nuj; 

za predsednika komisije za 
organizacijsko in kadrovsko politiko 

izobraževanje je imenovan 
JANKO BEZJAK iz TOZD za 
vzdrževanje voz Ptuj; * 

za predsednika komisije za 
gospodarstvo in družbene dejavnosti 
J« imenovan IVAN GRANDA iz 
^'Uzbe družbenega knjigovodstva 
^tuj; 

za predsednika komisije za 
?3nioupravljanje in delegatski sistem 
Je imenovana' JOŽICA ŠIROVNIK 
'Z TOZD Pekarne ,,Vinko Reš", 
t^tuj; 

za predsednika komisije za 
^fnoupravne sporazume in družbe-
"e dogovore je imenovan JOŽE 
^OTLAR iz TOZD Pekarne „Vinko 

za predsednika komisije za 
socialno politiko in družbeni 
standard je imenovana KATICA 
KAŠMAN iz TOZD Farma bekonov 
- Kmetijski kombinat Ptuj; 

za predsednika komisije za 
vseljudsko obrambo in družbeno 
samozaščito j e imenovan FRANC 
KLEMENCIC iz TOZD Vzdrževanje 
TGA ,,Boris Kidrič" Kidričevo; 

za predsednika komisije za 
kul turo, tisk, medobčinsko sodelo-
vanje in mednarodne stike je 
imenovan FELIKS BAGAR, Občin-
ski Svet Zveze sindikatov Ptuj; 

za predsednika komisije za 
organizacijo delavskih športnih iger 
in rekreacije je imenovan EDO 
HOJNIK iz Tovarne gumi in 
kovinskih izdelkov — servisi Sigma 
Ptuj. 

Člani komisij in drugi sodelavci 
bodo imenovani na drugi seji 
občinskega sveta Zveze sindikatov 
Ptuj. Predsednik komisij je občinski 
svet zadolžil, da na podlagi sklepov 
XII. občnega zbora Zveze sindi-
katov občine Ptuj izdelajo predlog 
programa nalog, o katerem bo 
sklepal Občinski svet ZSS Ptuj na 
svoji drugi redni seji. 

BF 

ORGANIZIRANOST IN PROGRAM DELA 
SINDIKATOV V ORMOŠKI OBČINI 

Organizacija sindikata v občini 
Ormož zajema 33 osnovnih organi-
zacij z 2293 člani. Osnovne organi-
zacije so formirane v vseh TOZD, z 
izjemo dislociranega obrata Mode 
pri Tomažu. Organiziranih je tudi 
nekaj specializiranih konferenc, po-
trebno pa bo formirati tudi posebno 
konferenco delavcev kmetijstva, ži-
vilske in tobačne industrije, saj v 
takšni dejavnosti dela na območju 
občine Ormož 764 članov sindikata. 
Poseben problem je organizirati 
osnovno organizacijo sindikata de-
lavcev, ki so zaposleni pri obrtnikih. 

Poleg nakazanih problemov orga-
nizacijaskega dograjevanja ormoških 
sindikatov so se člani predsedstva te 
organizacije na svoji zadnji seji 
pogovaijali o dopolnitvi programa 
dela. Vsega ni mogoče zajeti v ta 
sestavek, zato si poglejmo le nekaj 
bistvenejših postavk. 

Uveljavljanje neposrednega samo-
upravljanja je osnova. Delovni ljudje 
morajo vedeti, da imajo pravico 
neposrednega odločanja o vseh 
vprašanjih v ^dmženem delu; polo-

žaj ali izobrazba ne moreta pri tem 
imeti nobene prednosti. Sindikati 
bodo še naprej v sodelovanju z SDK 
uveljavljali neposredno delavsko 
kontrolo ter spremljali sprejemanje 
in spreminjanje samoupravnih ak-
tov. 

Osnovne organizacije sindikata 
imajo pri nadaljnjem razvoju svojih 
TOZD posebne zadolžitve. Zavze-
mati se morajo za izdelavo srednje-
ročnih in dolgoročnih programov 
razvoja ter za ekonomsko in tehno-
loško povezovanje med podjetji . Pri 
tem mora osnovna organizacija 
zagovarjati predvsem takšen razvoj, 
ki nudi delavcem ekonomsko in 
socialno varnost ter omogoča hitrej-
šo zaposlovanje novUi delavcev. 
ZNOTRAJ TOZD je treba skrbeti za 
večjo produktivnost dela. za stalno 
m strokovno izobraževanje ter večjo 
zaščito pri delu. Za te namene 
morajo TOZD zagotoviti denar. 

Sindikati so v svojem programu 
dela posvetili precej pozornosti 

(Nadaljevanje na 2. strani) 



ORGANIZIRANOST IN PROGRAM DELA 
SINDIKATOV V ORMOŠKI OBČINI 

(Nadaljevanje s 1. strani) 
naaaljnjim obramonim pripravam. 
Pri tem bodo svoje delo usmerili 
predvsem v podružabljanje obramb-
nih priprav, in obveščanje članov, 
saj morajo vedeti za svoje naloge v 
primeru vojne. Člani sindikata se 
bodo tudi vključevali v vrste civilne 
zaščite in družbene samozaščite. Za 
uresničitev obrambnih priprav bo 
treba tudi izdelati načrte o proiz-
vodnji v primeru vojne ipd. 

Osnovne organizacije bodo v duhu 
novih zadolžitev morale skrbeti, da 
bo čim večjemu številu delavcev 
omogočeno koriščenje rednega do-
pusta v enkratnem trajanju in 
oddiha v počitniških domovih. 

Posebno vlogo ima pri tem delav-
ski turizem, organiziranje športnih 
iger in drugih vrst rekreacije delav-
cev. Za to delo bo vodilno vlogo 
prevzel občinski svet zveze sindika-
tov. Delo bo toliko lažje, ker bo cilj 
dosežen skupaj z novo nastalo 
TTKS Ormož. 

Del dohodka, ki je namenjen za 
osebne dohodke, je bil v preteklosti 
več ali manj administrativno razde-
ljen. Z uvedbo samoupravnih inte-
resnih skupnosti pa je delovnim 
ljudem omogočeno odločanje o 

mnogo večjem delu dohodka. Zara-
di te nove kvalitete bo v sindikatih 
treba poskrbeti za večje izobraževa-
nje vseh delavcev, da bodo tako 
lažje uresničili svojo pravico. Delitev 
dohodka mora biti v praksi izvedena 
tako, da bo osebni dohodek resni-
čen odraz delavčevih sposobnosti v 
vloženem delu, ki se naj meri po 
posameznem delavcu, kjer pa to ni 
mogoče pa po najustreznejšem dru-
gačnem načinu. 

Posebna naloga čaka sindikate pri 
uresničevanju določb sindikalne li-
ste, ki mora biti uzakonjena v 
družbenih dogovorih o delitvi do-
hodka in osebnih dohodkov v 
posameznih gospodarskih panogah. 

Delavcem bodo sindikati še naprej 
nudili pravno pomoč, ki jo je treba 
prilagoditi novim razmeram v zdru-
ženem delu. Ta pomoč zagotavlja, 
da noben delavec zaradi uveljavlja-
nja samoupravnih pravic ne bo ostal 
nezaščiten. Pri OSZS deluje tudi 
komisija za stanovanjska vprašanja 
in socialno varnost, komisija za 
rekreacijo in delavski turizem, komi-
sija za izobraževanje ter komisija za 
izdelavo vojnega načrta in obramb-
nih priprav sindikatov. 

jr 

Mesec mladosti je bil lep 
z zaključno proslavo prireditev v 

mesecu mladosti, bila je v Središču 
ob Dravi, je mladina občine- Ormož 
končala letošnje majske prireditve. 
Bilo je to pravo srečanje mladih, ki 
sta ga pripravila občinska konferen-
ca ZMS in mladinski aktiv Središča. 
V kulturnem delu programa so 
nastopili mladinci in mladinke iz 
Pušinec, Ivanjkovec, Koga, Obreža 
in Središča Slavnostni govornik je 
bil predsednik OK ZMS Ormož Ivan 
Vajda, ki je tudi objavil rezultate 
letošnjih športnih tekmovanj med 
aktivi. 

V malem nogometu je bil najus-
pešnejši mladinski aktiv Tomaž, 
sledita Loperšice in Središče. V 
rokometu so zmagali Središčani, 

sledita Velika Nedelja in Ormož. 
Najboljši strelci so bili v Središču, 
sledita Podgorci in ekipa osnovne 
šole Središče. V kolesarstvu so 
zmagali mladinci iz Bresnice pred 
Podgorci in Sodinci. Vsak prvouvr-
ščeni aktiv je pri posamezni discipli-
ni prejel prehodni pokal, drugo in 
tre^e uvrščeni pa diplomo in 
priznanje za sodelovanje. 

Mladina je s prireditve poslala tudi 
pozdravno pismo tovarišu Titu za 
njegov 82. rojstni dan. 

Sledila je vesela prireditev s 
plesom. Mladina je povsem napol-
nila središko dvorano Partizana. Za 
razvedrilo in dobro voljo je igral 
ansambel iz Ljutomera „Instrumen-
tal". jr 

Središki mladinci s svojimi letošnjimi »trofejami". Foto: J. Rakuša 

Uspešno finančno poslovanje 
Te dni zasedajo v tovarni glinice 

in aluminija BORIS KIDRiC, Kidri-
čevo delavski sveti temeljnih organi-
zacij zdmženega dela ter razprav-
ljajo o p r e d l o g sprememb pravilni-
ka o delitvi osebnih dohodkov 
zaradi uveljavitve sindikalne liste, 
obravnavajo finančno poročilo za 
prvo trimesečje, ki ga je posredoval 
finančni sektor TGA, istočasno pa 
določajo tudi dneve za sklic zborov 
delovnih ljudi, ki morajo biti konča-
ni do 15. junija t. 1. Poročali smo 
namreč že, da sta komisija pri DS 
TGA ter komisija pri tovarniškem 
zboru sindikata TGA dali v obravna-
vo ter razpravo predlog za spremem-
bo pravilnika o delitvi OD zaradi 
uveljavitve sindikalne liste, o čemer 
se morajo dokončno seveda izjasniti 
vsi zaposleni delavci na zborih 
delavcev. xKakšen bo izhod teh 
zborov, ki so za TGA zelo pomemb-
ni, saj se bo treba dokončno le 

povsem izjasniti, ali je kolektiv za 
določene premike v sistemu delitve, 
ki vodijo vsekakor na boljše, čeprav 
nekateri smatrajo, da temu ni tako. 
Zbori pa bodo prav tako pokazali 
vso zrelost delavcev v odločanju, kj 
jim ga zagotavlja novi ustavni 
sistem. Posebno poglavje na razpra-
vah delavskih svetov, predstavlja 
tmančno poročilo za prvo trimeseč-
je 1974. V poročilu je prikazana 
analiza celotnega dohodka podjetja, 
analiza poslovnih stroškov, analiza 
dohodka, stroškov podjetja ter pri-
kaz poslovanja po TOZD-ih. Čeprav 
je podjetje kot celota zaključilo 
prvo trimesečje z zelo dobrim 
finančnim rezultatom, pa omenjeno 
finančno poročilo le ni dokončno, 
ker še pač v prvem polletju niso bile 
znane prispevne stopnje za skupno 
in splošno porabo. O poteku razpra-
ve in s tem vprašanjem bomo bralce 
še obvestili. 

France Meško 

SLOVENSKA BISTRICA 

Rezervirano za nesnago 
z dnevom mladosti, 25. majem se 

je v vsej Jugoslaviji pričela 
prepotrebna akcija za čisto okolje 
pod geslom Lepota, narava, zdravje. 

Akcija, ki naj bi postala tradicio-
nalna pa se v občinskem centru 
Slov. Bistrica ni ravno pohvalno 
pričela. Po dosedanjih p o s e ^ na 
tem področju je vprašljiv tudi njen 
zaključek, ki naj bi bil 5. junija. Kar 
žalostno je pomisliti, da je tako kot 
mnogim tudi tej določen konec še 
preden se bo dodobra uveljavila v 
posameznih okoljih. 

Neupravičeno bi trdili, da se za 
lepši izgled Slov. Bistrica in krajev v 
občini v tem okviru ni nič storilo. 
Žal pa je storjenega v primerjavi s 
tistim, kar bi bilo nujno storiti, zelo 
malo, premalo. Ni treba posebnih 
raziskovalnih sposobnosti ali iska-
nja, da bi našli nekaj kričečih 
primerov, mimo katerih vsaj v času 

akcije za čisto okolje občani ne 
morejo brez negodovanja. Z mno-
gimi primeri se celo vsakodnevno 
srečujejo, na poti na delo, trgovino 

ali na obiska Niso redki primeri ko 
mimoidoči s prstom kažejo na kupe 
odpadnega materiala, trenutek po 
zneje pa na to pozabijo in sami 
prispevajo svoj ,,delež" k one-
snaženju okolja. 

Tudi v Slov. Bistrici in v bližnji 
okolici je mogoče najti takšne 
primere, nekateri med njimi so že 
kar rezervirani za nesnago. Nekateri 
so celo tam, kjer živi mnogo ljudi pa 
jih kljub temu nihče „ne vidi". 

Mnogi občani žal pozabljajo, da bi 
lahko sami velikokrat pripomogli k 
lepšemu videzu in zdravemu okolju 
če bi stalna skrb za lepo, naravno in 
zdravo, postalo del vseh nas. 

Fo to m teicst 
V. Horvat 

Samo deset metrov od središča mesta Slov. Bistrica. Tudi letošnja akcija za 
čisto okolje tega ,,tihožitja" ni zmotila. 



Fantovščina v Ptuju 
je bila nekaj posebnega 

Poročali smo že o poteku 
fantovščine, ki je bila v okviru 
letošnje kmečke ohceti v Ptuju. V 
glavnem je potekala* brezhibno, če 
i^zamemo enourno zamudo prvi 
dan, v sredo, 22. maja, ko je bil 
napovedan večer narodnih pesmi in ' 
plesov ob 19. uri, ker pa organizator 
ni poskrbel pravočasno ozvočitve, ' 
so z programom začeli šele deset 
minut pred 20. uro. V programu ki 
je trajal pozno v noč, so bili 
nepozabni folkloristi iz Bratislave. 
Zares čudovito so zaplesali. Enkrat, 
dvakrat,. . . Ljubitelji in poznavalci 
dobre zborovske pesmi so prišli 
pravtako na svoj račun, saj je moški 
komorni pevski zbor iz Ptuja pod 
vodstvom Branka Rajšterjaprispeval 
svoj del zares kvalitetno. Ženini so 
ves ta program spremljali z 
zanimanjem, nato pa so odšli s 
spremstvom na večerjo v grajsko 
restavracijo, kjer so nato lahko 
zaplesali zadnjič samski z dekleti iz 
spremstva, morda pa tudi s katero 
c i Ptujčank. Ženini so nato 
prenočili v hotelu Petovia, drugi dan 
pa so že precej zgodaj odšli na ogled 
ptujskih kulturnih znamenitosti, 
vmes pa so obiskali tudi tovarno 
Labod, TOZD Delta Ptuj, kjer so 
jim podarili srajce, ustavili pa so se 
tudi v veleblagovnici Mercator -
Panonija Ptuj in v vinskili kleteh KK 
TOZD Slovenske gorice, kjer so 
imeli na voljo poskušnjo pristnih 
haloških in slovenskogoriških vin. 
Za tem so se s posebnim avtobusom 
odpeljali na grad Bori h kosilu, od 
koder so kmalu krenili proti 
Markovcem. Tam jih je pričakala 

domala vsa vas in številni Ptujčani 
ter okoličani. Ženine so pričakala 
markovška dekleta z bosmani in 
lukarskimi venci. Domači fantje so 
jim nato zapeli fantovsko pesem, 
zatem pa so jih povabili k po 
domače pogrnjenim mizam. Zaple-
sali so pionirji markovške folklore, 
vmes so zapeli še enkrat domači 
fantje, ženine pa je pozdravil 
starešina fantovščine, Jože Štrafela 
izMarkovec. 

Preden pa so ženine naložili na 
lojtrske vozove in kočije, je moral 
vsak izmed njih uganiti starost 
konja, ki je vlekel njegov voz. Pri 
tem delu se je najbolj izkazal 
švicarski ženin, ki je edini uganil 
starost in je zato dobil nagrado -
lepo okrašen bič. V povorki so se 
nato odpeljali naši gostje s 
spremstvom proti Ptuju, vmes pa so 
se ustavili v Spuhlji, kjer so 

tamkajšnji fantje prikazali občinstvu 
veščino plezanja po majskem 
drevesu; izvedli pa so tudi kratek 
kulturni program. Kratek postanek 
je bil še pred gostilno Kuhar v 
Budini, kjer so pogostili ženine z 
domačimi gibancami, po katerih ta 
gostilna slovi daleč na okoli. Tukaj 
je ženine pozdravil Lojze Cene, 
predsednik KS Ptuj, vmes pa sta 
zaplesali folklorni skupini iz Cirko-
vec in Lancove vasi. Ženini so nato s 
spremstvom nadaljevali pot proti 
Ptuju. Močno so zapokah možnarji, 
tako, da so bili konji že precej 
vznemirjeni in Ptuj je pričakal 
ženine tako kot je treba. Na 
Titovem trjgu se je trla množica 
ljudi, več tisoč jih je bilo in vsi bi 

radi videli ženine. Na srečo pa je šlo 
brez zastojev in redarji so že držali 
odprto pot ženinom do odra. Tukaj 
so Jih najprej predstavili, nato pa so 
sledila razna tekmovanja. V luščenju 
koruze je bil prvi naš ženin Martin 
Zdolšek iz Ponikve pri Celju, v 
oponašanju kopjašev je zmagal češki 
ženin, v oblačenju v kurenta srbski 
itd. Ženine in ostale goste je 
pozdravil predsednik SO Ptuj 
Branko Gorjup in jim zaželel 
dobrodošlico. Markovški fantje so 
nato ,,storili fantovski krst" , vsi 
ženini so stopili v krog, nad njiin so 
dvignili veliko okroglo sito, skozi 
katero so nato iz vrčka vlivali vino 
na fantovske glave. Zopet so 
zaplesali markovški pionirji in 
odnesli največ aplavza. Ženinom so 
nato prebrah še fantovsko pismo, ki 
s o j o dobili potem še vsak v svojem 
jeziku zraven daril in nagrad. Po 

kulturnem programu, ki je trajal tja 
do mraka so prišh na vrsto fantje 
Toneta Kmetca s pevko Marijo 
Kmetec, ki je znala pričarati 
Ptujčanom še več veselja in dobrega 
vzdušja. Zadišalo je po ražnju, po 
čevapčičih, vabile so stojnice, polne 
vine, piva in drugega. Bilo je pravo 
pravcato ljudsko rajanje. Nekateri so 
dejali, da je bilo dosti boljšek kot za 
kurentovanje, sicer pa to odločitev 
prepuščamo tistim, ki so bili tam in 
so laliko sami najboljše ugotovili, če 
je to res. Vsekakor pa je fantovščina 
v Ptuju uspela in organizatorji kot 
gostinci so si srečni meli roke. 

M. Ozmec 

Ptujčani trdijo, da tako polnega Titovega trga še ni bilo. Ljudje so bili 
vsepovsod, na oknih, na obzidju, na strehah, sicer pa slika sama tudi dovolj 
pove. Foto: KOSI 

Ob obisku na ptujskem gradu so ženini hitro skočili skupaj, kajti 
radovednih objektivov je bilo kar precej. Slovenec, Martin Zdolšek iz 
Ponikve pri Celju je srednji čepeč, sicer pa ga tako in tako izdaja „marela". 

Integracija: 
Kerenčič - ABA 

Tovarna plastičnih izdelkov „Jože 
Kerenčič" Ormož in Foto-optično 
podje^e ABA Maribor sta se 
31. maja letos združila v novo 
podjetje, ki se imenuje Tovarna 
plastičnih in optičnih proizvodov 
„Jože Iverenčič" Ormož. Delavci 
mariborske ABE so se na referendu-
mu izrekli za združitev 100-odstot-
no, delavci Kerenčiča pa so za 
združitev oddali 98 odstotkov 
glasov. 

Združeno podjetje bo imelo 
skupne službe za splošne in 
kadrovske zadeve, skupno 
komercialo ter službo za ekonomske 
in finančne zadeve. Sicer pa bosta 
obe organizaciji organizirani kot 
TOZD. Prva se imenuje TOZD 
predelava plastičnih mas Ormož, 
druga pa TOZD ABA foto-optično 
podje^e Maribor. Sedež podje^a je 
v Ormožu. Pri ABI je zaposlenih 26 
foto-optičnih delavcev, Kerenčič pa 
ima zaposlenih 316 ljudi. 

Priprave na referendum so trajale 
približno 6 mesecev. Osnova 
združitve je načrtovana gradnja 
nove tovarne okvirjev za očala. ABA 
je predvsem trgovska organizacija, 
saj ima 7 lastnih prodajaln. Poleg 
tega dobro pozna jugoslovanski trg. 
To je pridobil Kerenčič, ABA pa je 
pridobila možnost direktne nabave 
proizvodov od proizvajalca, iji to 
takšnih proizvodov, ki bodo najzani-
mivejši za te vrste trga. V skupnih 
službali pa bodo zmanjšah režijske 
stroške. jr 

vreme 
do nedelje, 16. junija 1974. 

Zadnji krajec bo v četrtek, 13. 
junija, ob Z45 

Napoved: Poslabšanje vre-
mena se bo začelo z nedeljskimi 
nevihtami, 9. junija. Od 10. do 
14 junija bo spremeljivo. V 
nekaterih krajih bo padlo veliko 
dežja. V soboto 15. junija se bo 
vreme ustahlo na lepo, ki bo 
držalo vsaj do 21. junija. 

Alojz Cestnik i 

Večje 
uveljavljanje 
Prešernove 

družbe v bistriški 
občini 

Pretekli teden je bil V Slov. 
Bistrici skupni posvet predsednikov 
OK SZDL in občinskega sindikal-
nega sveta Slov. Bistrica, na katerega 
so bili povabljeni tudi predstavniki 
osnovnih in drugih šol bistriške 
občine, delovnih kolektivov, kra-
jevnih organizacij. Delavske uni-
verze, temeljne kulturne skupnosti, 
družbenopolitičnih organizacij bi-
striške občine in dosedanjih poverje-
nikov Prešernove družbe iz občine. 

Kljub temu, da je bilo pričako-
vati, da se bo tega posveta udeležilo 
nad 60 predstavnikov iz vseh 
povabljenih področij pa je bila 
„črna" sejna soba v zgradbi 
družbenopolitičnih organizacij Slov. 
Bistrica skoraj prazna, saj se je razen 
predstavnikov sklicateljev (OK 
SZDL in OSS) zbralo na posvetu 
komaj 13 povabljenih in še kakšen 
zamudnik. 

Iskanje vzrokov takšnemu udele-
ževanju sestankov je skoraj brez-
pomembno, saj rezultati vedno 
ostajajo le malokdaj vidnejši, kadar 
gre za obravnavo področij, za katera 
občani še vedno smatrajo, da so 
drugovrstnega pomena, čeravno v 
naši družbi takšnih področij ne bi 
smeli imeti. 

Kljub malemu številu so udele-
ženci ob pogovoru sprejeli nekatere 
sklepe, ki bodo v priliodnjem 
obdobju v bistriški občini povečali 
zanimanje za Prešernovo družbo, 
knjižno zbirko, ki izliaja enkrat 
letno, vendar po ceni in kvaliteti 
privlači mnoge bralce domače 
besede pa tudi nekaterili znanih 
tujili književnikov. 

Med najpomembnejšimi sklepi so 
uvrstili pripravo pisma, s katerim 
bodo opozorili na pomembnost 
knjižne zbirke Prešernove družbe, 
pismo bodo poslali vsem osnovnim 
organizacijam sindikata z namenom 
pridobivanja novili poverjenikov in 
tudi naročnikov, pismo bodo poslali 
tudi vsem povabljenim na ta 
razgovor. V občini Slov. Bistrici 
botlo ustanovili v kratkem aktiv 
poverjenikov Prešernove družbe, 
katerega osnovni namen bo širjenje 
števila poverjenikov in prek njih 
tudi novili naročnikov. Trenutno je 
na območju občine Slov. Bistrica 
devet poverjenikov, ki imajo skupno 
nad 500 naročnikov Prešernove 
knjižne zbirke. Najuspešnejši pover-
jenik, ki je najuspešnejši tudi v 
Sloveniji pa je Ivan Lovrenci iz Slov. 
Bistrice z nad 450 naročniki. 

V. Horvat 



KS KIDRIČEVO O PROGRAMU DELA r 
Prejšnji torek se je sestal novo 

izvoljeni svet krajevne skupnosti 
Kidričevo pod vodstvom dosedanje-
ga in tudi novega predsednika 
Antona KOSI-ja. 

Na dnevnem redu je bil pregled 
programskih nalog za letošnje leto, 
sklic 2. seje zbora delegatov KS 
Kidričevo, določitev cen za letno 
kopališče, mini golf ter še nekaterih 
dmgih storitev, ob koncu pa so bila 
na vrsti še vprašanja ter predlogi 
članov sveta KS Kidričevo. Predsed-
nik KS je nato nakazal vrsto zadev 
iz letošnjega programa, ki ga je treba 
realizirati čimprej, toda žal je med 
temi točkami tudi nekaj takega, kar 
v letošnjem letu ne bo moč 
realizirati, predvsem še, kar se tiče 
gradnje centralne kurilnice za celot-
no naselje Kidričevo, ker za tak 
obširen in drag program niso zago-
tovljena denarna sredstva. Zato je 
bila pozomost usmeijena v ostale 
naloge, ki jih KS namerava v 
letošnjem letu realizirati. Med prvi-
mi je asfaltiranje ceste Kidričevo-
Strnišče. Stanovalci Strnišča so 
zbrali d ose daj že okrog 10 S 
milijonov, čeprav je v tem kraju le 
23 hiš s precejšnjim številom upoko-
jencev in takih z nižjimi OD. To bi 
vsekakor lahko služilo za vzor 
mnogim dmgim. Te dni bodo pričeli 
z navozom okrog 8.000 kubičnih 
metrov gramoza, nakar se bodo 
pričela ostala dela. Istočasno bodo 
zgradili še manjše otroško igrišče. 
Dela bodo stala okrog 40 S 
milijonov dinarjev, celotne površine 
skupno z otroškim igriščem pa bo 
okrog 10.000 kvadratnih metrov. 
Nadaljnja zelo zanimiva naloga je 
dozidava otroških jasli v Kidriče-
vem, za kar ima KS na razpolago že 
10 S milijonov, vsa ostala sredstva 
pa bodo prav tako dobih. Že nekaj 
let čakajo tudi prebivalci naselja 
Kidričevo II. na svojo pešpot od 
tovarne do naselja v dolžini 350 do 
400 metrov. Le-ta bi naj bila letos 
asfaltirana v celoti v izmeri cca 1500 
kvadratnih metrov ali morda nekaj 
več. Želja pa je vsekakor da le-ta ne 
bi bila kot pešpot od tovarne do 
naselja I. kjer je vse več kolesarjev, 
ki se zelo radi tudi izživljajo nad 
pešci. Ta dela pa bodo KSD veljala 
okrog 4,5 S milijonov dinarjev, če 
pa k temu dodamo še vrsto drugih 
del, bo ta številka mnogo večja. V 
programu pa je tudi prevleka dose-
danjih asfaltnih cest v Kidričevem, 
za kar bo spet potrebnih nadaljnjih 
cca 60 S milijonov. 

Največja pozomost je veljala grad-
nji novega kopalnega bazena v 
Kidričevem. Znano je namreč, da se 
je že pred leti govorilo o tem. Tajnik 
KS je povedal, da bi naj zgradili 
bazen izmere 33 x 17 m, kar bi 
menda veljalo okrog 161 S milijo-
nov, vendar pa se prisotni s takim 
predlogom niso strinjali glede na to, 
da se v Kidričevem že nekaj let 
govori o gradnji olimpijskega bazena 
m, da sploh ne pride v poštev 
gradnja neke mlake oz. majhne 
luknje, kot so nekateri to imenovali, 
saj so izkušnje prejšnjih let opravile 
svoje in nihče več ne želi nekaj, kar 
ni v skladu u željami krajanov. Zato 

je po živahni ter konkretni razpravi 
bilo sklenjeno, da se v Kidričevem 
takoj prične z gradnjo kopalnega 
bazena olimpijskih mer, kot so se 
občani že kdaj odločili. Le-ta mora 
biti zares olimpijskih mer 
(50 X 25 m), rok zgril i tve pa ni 
vezan na noben rok in na noben čas, 
vsekakor pa ga je treba pričeti 
graditi takoj, ker je to zahteva 
občanov, k i j e ni moč več odlagati. 
Istočasno so določih tudi nove cene 
za letno kopališče in mini golf ter 
bife. Letošnja vstopnina na letno 
kopališče za odrasle je 5 din, za 
otroke do 14. leta starosti 2 din 
medtem, ko bodo cene za mini golf 
2 din enake za vse koristnike. 
Določili so tudi še nekatere nove 
cene storitev v česalno-brivskem 
salonu, ob katerih je bilo sicer nekaj 
pripomb, vendar niso bistvene za 
normalen potek nadaljnjega delova-
nja. 

FRANCE MEŠKO 

Varstvo ostarelih 

DOM dr. JOŽETA POTRČA 
V POUČANAH 

Dom upokojencev in oskrbo-
vancev Poljčane je bil ustanovljen 
leta 1954 z odločbo mestnega 
ljudskega odbora Maribor, z dne 22. 
novembra Stavba je bila zgrajena 
leta 1952 za potrebe takratnega-
Okrajnega ljudskega odbora Poljča-
ne. V stavbi so bili uradi, zato je bila 
funkcionalno opremljena in pri-
merna za pisarniško administrativno 
poslovanje in manj za, varstvo 
odraslih oseb. Ob ustanovitvi zavoda 
je bila stavba zasilno preurejena za 
potrebe domskega varstva odraslih. 

Ob ustanovitvi je bilo v zavod 
sprejetih 150 oskrbovancev, tekom 
let pa se je število še povečalo. Leta 
1961 je ustanoviteljske pravice 
prevzela skupščina občine Sloven-
ska Bistrica, ki je leta 1964 
preimenovala zavod v Dom dr. 
Jožeta Potrča. Poljčane. Odslej je 
zavod sprejemal oslorbovance tudi iz 
območja občin Slovenska Bistrica in 
Ptuj, zato je število oskrbovancev 
poraslo na 240. 

Pred vselitvijo oskrbovancev je 
bila prva naloga preurediti obstoje-
čo stavbo za potrebe varstva 
ostarelih, saj so do tedaj služili vsi 
prostori administrativnemu in 
upravnemu poslovanju. V pritličnih 
prostorih so uredili iz manjših sob 
jedilnico, prek nje pa kuhinjske 
prostore, prostore za pripravo jedil, 
skladiščne prostore in prostor za 
ambulanto. Ostali prostori v pritlič-
ju so ostali nespremenjeni, le tu in 
tam je bilo treba zamenjan ali na 
novo zgraditi vrata tako, da so bili 
pridobljeni ustreznejši manjši pro-
stori za spalnice. Dozidan je bil tudi 
prizidek, v katerem so v pritličju 
prostori zavodske pralnice in 
sušilnice, v prvem nadstropju pa 
samska stanovanja delavcev zavoda 

V prvem in drugem nadstropju je 
bilo prav tako potrebno menjati 
vrata ali določen prostor usposobiti 
za čajno kuhinjo, za šivalnico, 
hkalnico, priročna skladišča in 
podobno. Ne glede na tako ureditev 
pa so ostale nekatere sobe zelo 
velike, saj je v nekaterih nastanjenih 
tudi d o 7 oskrbovancev, kar očitno 
kaže na preutesnjenost Nemogče je 
bilo odpraviti izredno široke in 
dolge hodnike. Tudi sanitarij in 

, kopalnice ni bilo mogoče zgraditi 
tako, da bi zadostili normah, ki jih 
zahteva sodobno zavodsko varstvo. 
Tako preurejeni prostori niso nudili 
možnosti za funkcica?alno opremo, 
zato so garderobne omare oskrbo-
vancev namesto v spalnicah na 
hodnikih. Preutesnjenost ni dopu-
ščala urediti izplakovalnic, ki so v 
zavodu nujne. Prostori za dnevno 
bivanje bi morah biti urejeni v 
vsakem nadstropju. Imajo pa samo 
enega in to v prvem nadstropju, kar 
je za tako število oskrbovancev 
premalo, saj se v zimskem času zoži 
njihov življenjski prostor na eno 
dnevno sobo in hodnike. 

Zaradi te utesnjenosti niso mogli 
žrtvovati v vsakem nadstropju dveh 
prostorov za čajno kuhinjo. Iz istega 
razloga tudi ni potrebnih prostorov 
za dežurno službo. 

(Konec prihodnjič) 

GD Obrež - 50 let 
Obrežki gasilci so minulo nedeljo 

praznovali svojo 50-letnico delova-
n j a Ob tej priložnosti so pri strojni 
lopi v Obrežni pripravili veliko 
proslavo, ki so se je poleg številnih 
domačinov udeležila tudi sosednja 
gasilska društva. Navezali so tudi 
stike z DVD Petrijanec in Presika v 
sosednji SR Hrvaški, odkoder so 
tudi prišle gasilske desetine na 
proslavo. 

O delu dmštva je najprej govoril 
predsednik GD Obrež J ^ o b Aleksič 
ter ob tej priložnosti izročil diplome 
najstarejšim članom društva. Za 
njim je zbrane pozdravil poveljnik 
OGZ Ormož, Adolf Rižnar. Potem, 
ko je čestital dmštvu ob jubileju, je 
devetnajstim članom podelil poseb-
ne gasilske značke - skromno 
priznanje požrtvovalnosti in dela. 
Med dobitniki priznanj je Jože 

Potočnik, ki že 50 let dela v 
društvu, Peter Horvat in Anton 
Kosič delata 40 let, Jože Crček pa 
30. Drugi so dobili priznanja za 20 
oziroma 10-letno delo. Gasilsko 
društvo Obrež je za svoje 50-letno 
organizirano in vztrajno delo prejelo 
posebno diplomo Občinske gasilske 
zveze Ormož. 

Prapor gasilskega društva Obrežje 
na nedeljski proslavi obletnice dobil 

tudi dva nova trakova. Prvega je 
prispevala krajevna organizacija 
SZDL Središče ob Dravi, drugega pa 
obrtnik iz Obreža Alojz Vesenjak. 

Po prireditvi so se predstavile še 
mladinke - gasilke z skrbno 
pripravljeno vajo, ki je simbolizirala 
50-letnico dmštva. 

Sledila je veseUca ob zvokih 
ansambla Frančka Žibrata. 

jr 

Predsednik krajevne organizacije SZDL Središče Slavko Kačičnik pripenja 
spominski trak na prapor GD Obrež. 

Foto: J. Rakuša 



Redek primer solidarnosti 
Ob koncu meseca marca letos je 

Antonu Brenholcu v Malem Bre-, 
brovniku požar uničil vse imetje. Z 
ženo in petimi otroki v starosti od 5 
do 18 let je ostal brez vsega in brez 
strehe nad glavo. Pripetilo se je 
pravzaprav v nenavadnih okolišči-
nah. Brenholc je že nekaj let 
načrtoval gradnjo nove hiše. Letos 
zgodaj spomladi se je zato z vso 
opremo in družino preselil v lesen 
skedenj, staro hišo pa pomšil in na 
istem mestu pričel graditi novo. 

Prav v tem času je v njegovem 
zasilnem bivališču prišlo do požara, 
ki je uničil vse - zgorelo je tudi 
12.000,00 gotovine, ki jo je imel 
pripravljeno za plačilo delavcev. 
Tako je bila nesreča še večja. 

Brenholc v svoji nesreči ni ostal 
osamljen. Njegovi sodelavci v TOZD 
kmetijski kombinat Ormož, kjer je 
zaposlen, so v skladu s svojo že 
ustaljeno prakso medsebojne pomo-
či priskočili na pomoč tudi njemu 
in tako Brenholc že stanuje v svoji 
novi in opremljeni hiši. 

Akcijo solidarnosti je izvedel 
izvršni odbor osnovne organizacije 
sindikata med 750 zaposlenimi, ki 
so skupno prispevali 32.000,00 din, 
delavski svet Kmetijskega kombina-
ta pa je še iz sklada skupne porabe 
prizadetemu odobril dotacijo 
10,000,00 din; skupno so tako 
zbrali 4,2 stara milijona. Poleg tega 
so prizadetemu Brenholcu in njegovi 
dmžini delavci, zaposleni na delovi-
šču Jeruzalem pomagali z neposred-
nim delom in strojnimi uslugami. 
Tako je Brenholčeva družina dobila 
novo hišo, ki je v veselje vseh. 

V razgovom nam je lastnik nove 
hiše povedal, da je glede višine 
pomoči zelo presenečen in je vsem 
sodelavcem izredno hvaležen. Po-
moč je bila več kot dobrodošla, saj 
je hiša stala nad 12 starih milijonov. 
Razumljivo je, da je moral veliko 
zbrati in storiti tudi sam. 

Vsekakor redek primer solidar-
nosti, vreden posnemanja. 

Denar sta Brenholcu izročila mi-
nulo sredo predsednik izvršnega 
odbora konference osnovnih organi-

zacij sindikata SOZD ,,Jemzalem" 
Ormož Rudi Peršak in predsednik 
komisije za rekreacijo in družbeni 
standard pri tej konferenci Ivan 
Simonič. jr 

Anton Brenholz (na sredi) ter Rudi Peršak in Ivan Simonič ob izročitvi 
solidarnostne pomoči pred Brenholčevo novo hišo v Malem Brebrovniku. 

Foto: J. RAKUŠA 

KINO SLOVENSKA BISTRICA 
6. 6. 1974: am. komedija 

, SPOZNAVANJE SPOLNOSTI" ob 
20. uri; 

8. in 9. 6.: am. kriminalni fUm 
„ŠKORPIJON UBIJA" ob 17.30 in 
20. uri; 

12. 6.: fr. erotični film „IN NE ' 
VPELJI ME V SKUŠNJAVO" ob 
20. uri. 

KINO UUTOMER 
6. 6.: it. film-western „BRAN-

DON - LOVZC NA IZSILJE-
VALCE" ob 20. uri; 

8. 6. ob 20. uri in 9. 6. ob 15.30, 
17.45 in 20. uri ang; zgd. film -
spektakl „KRALJICA ZA 1000 
DNI". Cene zvišane; 

11. in 12 6.: Fr. it. film 
„ŽENSKA - BANDIT" ob 20. uri. 

Dominik GLUŠIČ 

SPOMINI NA PTUJSKE ZAPORE 
21 

Hans Hupfauf, po rodu Nemec, je tudi deloval na ptujskem 
sedežu gestapa kot zasliševalec in je padel 8. avgusta 1942 v boju z 
Lackovo četo v Mostju. BU je star okrog trideset let. FRANC 
MAVER je bil iz Avstrije in star okrog štirideset let. Dodelili so ga na 
Bori za pomočnika komandanta, zasliševal pa je tudi v Ptuju. 
Medtem ko je bil Hupfauf do političnih jetnikov nasilen je bil Mayer 
prizanesljiv, zato je bil krrialu razrešen policijske službe in poslan na 
vzhodno fronto, kar je vedel povedati uradni tolmač za slovenski 
jezik pri gestapu - Stanko Junger. Gestapovec Hoegger je bil iz 
Prusije, star okrog 35 let. Medtem, ko so imeli drugi razne čine kot 
„obersturmfirer", „unterštrumfirer" ali ,,šarfirer", je bil Hoegger 
brez službene stopnje. Nastopal je le kot pomočnik pri zasliševanjih 
političnih osumljencev, ki so posebno trdovratno molčali. Gorje 
osumljencem, ki so prišli v njegove roke. Kot mučitelj je bil pri 
zasliševanju vedno pripravljen z bikovko v roki in strupenim 
pogledom na odurnem obrazu, da se znese nad žrtvijo. 

»Unteršturmfirer" Fahrleitner je bil star nekaj čez štirideset let, 
poročen s Firerjevo Ciliko z Brega pri Ptuju in administrator na 
sedežu gestapa v Ptuju. O njem ne bi mogel napisati, da si je roke 
omadeževal s krvjo do leta 1944, ker ni bil navzoč pri zasliševanjih in 
je opravljal le pisarniške posle. Leta 1944 pa je zaradi nekih osebnih 
sporov spravil v zapore svojega soseda v hiši, kjer je stanoval s svojo 
ženo. Tako so gestapovci zaprli Jakoba Gajžerja r. 1905 v Sedlašku 
pri Podlehniku, sodarja,_zaposlenega v Ornikovi kleti v Ptuju in 
njegovo ženo Katarino r. Žirovnik. Moža Jakoba so ustreliU kot talca, 
ženo Katarino pa poslali v taborišče z dvema otrokoma. Oba 
Gajzeijeva sta sodelovala v osvobodilnem gibanju. 

Gestapovec' Rubin, ki je bil Slovenec, po poklicu trgovski 
pomočnik star okrog osemintrideset let, je bil leta 1943 poslan na 
rusko fronto. Kot lutleijevec je odšel iz Jugoslavije v Avstrijo pred 
drugo svetovno vcjno. V Ptuju se je vrnil po nemški zasedbi. 
Uporabljali so ga za tolmača slovenskega in srbohrvaškega jezika. 
Pozneje je napredoval do oficirja in postal zasliševalec. Prištevali so ga 
med manj sadistične gestapovce. 

STRUPENA ŽENSKA 
Lina Reibenschuh, žena Maxa Reibenschuja, šefa ljutomerske 

gestapovske podružnice, doma iz Gradca in stara okrog petintrideset 
let, je bila tipkarica na ptujski gestapovski izpostavi. Močno je 
vplivala na šefa Koubo in na zadnjega šefa gestapa v Ptuju 
Buch\valda. Oba je ovila okrog svojih prstov in sprožila val gorja 
zavednim Slovencem. 

Tolmač Stanko Junger in višji kriminalni inšpektor „obersturm-
fiier" Heinrich Hedrich sta pripovedovala, kako Lina odloča, koga 
naj od zapornikov pošljejo na morišče in koga v taborišče. V svojem 
nacističnem fanatizmu je iz dna duše sovražila slovenski narod. Njen 
gospodovalni značaj in brezdušnost za človeško trpljenje sta bili 
lastnosti, ki sta pahnili v nesrečo tudi same hitleijevce, s katerimi je 
bUa službeno povezana pa tudi druge znance, ki so se ji zamerili. 

Pri zashševanjih je Lina, čeprav ni bil to njen posel, bodrila 
zasliševalce pri zločinskem trpinčenju svojih žrtev. Kadar je kateri od 
gestapovcev odurno trpinčil svojo žrtev, je Lina pri pisalnem stroju 
od veselja in užitka poskakovala in hvalila krvnike. Junger in Hedrich 
sta trdila, da bi bilo iz ptujskega okraja ustreljenih polovico manj 
žrtev, če bi pri predlogih za smrtne kazni ne odločala zločinka Lina 
Reibenschuh. Govorilo se je, da se je med šefi gestapa in Lino spletlo 
ljubezensko razmerje. Kriminalni inšpektor Hedrich je nekoč dejal, 
da je ptujska gestapovska izpostava leglo Hitlerjevih razbojnikov, ki 
so med grobokopi tretjega rajha. 

DVE BELI VRANI 
Od vseh gestapovcev sem si ustvaril najboljše mnenje o Stanku 

Jungei]u in Heiinrichu Hedrichu. Prvi je bil Slovenec, star okrog 
šestintrideset let, rojen v Westfaliji. Njegov oče je bil rudar, ki je 
prišel v Westfalijo iz Ljubljane. Stanko je živel leta 1940 v Gradcu, 
kjer ga je gestapo zaposlil za tolmača in ga leta 1941 poslal v Ptuj. 
Ker se ni navduševal za mučenje jetnikov, se med gestapovci ni dobro 
počutil, zato tudi ni napredoval. Bil je med tistimi, ki so se ogreli za 
liitlerizem, a jih je zaradi nasilja razočaral. 

Dalje prihodnjič. 

VZGOJNOVARSTVENI ZAVOD PRI OSNOVNI SOLI ORMOŽ obvešča, 
da bo vpisovanje otrok v starosti od 18 mesecev do 7 leto starosti, v 
ponedeljek, 10 in v torek 11. junija, od 14. do !6. ure v pisarni vrtca. 
Vpisovali bomo otroke za novo šolsko leto 1974/75. S seboj prinesite 
rojstni listi 



o RAZSTAVNI DEJAVNOSTI 
POKRAJINSKEGA MUZEJA PTUJ 
V PRVEM POLLETJU 1974 

Tudi v letošnjem letu nadaljuje 
Pokrajinski muzej Ptuj tradicijo 
bogate razstavne dejavnosti, ki jo je 
začel leta 1972 z željo, da bi z njo 
vzgajal publiko, ustvaril čim širši 
krog obiskovalcev zlasti iz vrst 
delovnih ljudi in mladine, deloval 
vzgojno v smislu širše in kritičnejše 
pcrccpcije likovne umetnosti in 
končno, da bi se tudi sam čim 
večkrat pojavljal na odru kulnimega 
dogajanja v Ptuju- Ves opisani 
proces se počasi, vendar vedno bolj 
uveljavlja, saj je na primer lanskih 9 
občasnffi razstav obiskalo skoraj 
8.000 ljudi, kar daje povpreček 870 
obiskovalcev na razstavo. To pa je 
za ptujske razmere že kar lepa 
števUka, posebno če pomislimo, da 
je zaradi tehničnih pogojev razstavi-
šče letno 5 do 6 mesecev zaprto. 

Letos so se doslej r /rsti le: 
razstava ob 50. obletnici Leninove 
smrti, razstava o razvoju slovenskega 
šolstva v zadnjih 5 letih, razstava o 
Lackovem odredu in razstava 
likovnega krožka ptujske gimnazije, 
slede pa razstave: slikaija amaterja 
Borisa Zoharja od 4. do 9. junija, 
likovnega krožka KUD Svoboda 
Ptuj od 11. do 16. junija in jubilejna 
razstava akad, slikarja Slavka Koresa 
iz Maribora od 18. do 28. junija. 
Otvoritev vseh naštetih razstav bo 
ob torkih med 17. in 18. uro. Vse 
tri razstave bodo zanimive, saj bodo 
pokazale zelo različne pristope do 
slikarske prob ematike, do inter-
pretacije njene vsebine in do tehnike 
njene realizacije. 

Prvi od razstavljalcev je mladi 
Boris Žohar, ki prvič samostojno 
razstavlja in se s tem pravzaprav šele 
predstavlja. Tematika njegovega 
čopiča je zelo pestra: pokrajina, 
genre, figuralika, portret, tihožitje, 
tehnika je oljna, izrazna manira je 
naivnost. Kot kažejo dela iz 1973, je 
Žohar začel z impresivnim realiz-
mom in tehniko mešanja barv, se pa 
kmalu preusmeril k deskriptivnemu 
realizmu z nanosom čistfli lokalnih 
barv in s stilizacijo motivike v smislu 
naivne umetnosti. Ta proces se 
nadaljuje v smeri poenostavljanja 
oblik in čiščenja barv, ki začenjajo 
barvne kompozicije. Ob vsem tem 
pa Žohar ne zapada niti v maniro 
niti v komercializem, ampak 
neposredno podaja svoje primerno 
razmeije do likovne motivike in 
njene izpovedne vsebine. Ta je 
gcnrsko folklorno in ljudsko 
emocionalno pobarvana tudi, če 
pjodaja veduto Ptuja ali portret 
iClctke, kar kaže na te lumo 
osebnostno zasnovo, iz katere 
pritekajo viri njegove samonikle 
slikarske ustvarjalnosti. Tu leže tudi 
korenine naivne umetnosti, dokler 
<c še neposredno napaja iz 
preprostosti in poštenosti ter še ne 
zapada v dekorativnost, modo in 
komercializem. Žohar je še na 
začetku svoje umetniške poti, po 
kateri pa je trdno zakoračil. 
Upajmo, da v pravo smer in da bo 

uspel. To mu iz srca želimo. Likovni 
krožek ptujskih amaterjev bo 
razstavljal za Žoharjem. Mkazal bo 
dosežke od zadnje razstave sem, ki 
je bila oktobra lani. Vrsta avtorjev 
se bo predstavila z deli raznih tehnik 
in stilov ter tako pokazala snovanje, 
ki sc tkejo po ateljejih, sobah in 
improviziranih prostorih ptujskih 
ustvarjalnih ljubiteljev likovne umet-
nosti. 

In končno bo razstavljal akad. 
slikar Slavko Kores izbrani opus 
svojih del iz zadnjih 10 let, v 
katerem se nam bo predstavil z 
obema svojima ustvarjalnima smere-
ma, premišljujočo in doživljajsko. 
Prvo bo prikazal s surrealističnimi 
kompozicijami, drugo s sočnimi 
pokrajinami, podanimi v močnih a 
skladnili barvnih harmonijah. Surre-
alistične predstave ustvarja Kores v 
smislu magičnega realizma, ki ga pa 
v zadnjih letih vse bolj nadomešča 
butaforika, podzavestnost, kjer ni 
več prostora in časa, ampak Samo še 
slutnja človekove sence in njegove 
smiselnosti v večnosti materije in 
njenega presnavljanja. Torej se 
bomo na tej kvalitetni razstavi 
srečali z deli, ki bodo prikazala, 
kako globoko lahko segajo miselne 
in problemske korenine umetnika in 
kako izpovedna je lahko umetnost, 
če znamo brati njeno likovno 
govorico. 

Oris junijskega razstavnega pro-
grama kaže na pester izbor 
umetniškili doživetij, ki bodo 
dosegljiva v času trajanja razstav 
vsak dan med 9. in 12. ter 15. in 17. 
uro. Vabljeni. 

JOŽE CURK 

Ali je Ptuju 
potreben 
samostojen 
zavod za 
spomeniško 
varstvo? 

Prejšnji teden v torek je bila v 
Narodnem domu v Ptuju 4. redna 
seja temeljne kulturne skupnosti 
Ptuj, na kateri so obravnavali 
poročilo o lanskoletnem delu, 
lanskoletni zaključni račun in 
njegovo obrazložitev, sprejeli pa so 
tudi sklep o osnovah in merilih za 
financiranje kulturnih dejavnosti na 
območju občine Ptuj za leto 1974, 
finančni načrt za tekoče leto ter 
spremembo pravilnika o potnih 
stroških, dnevnicah in drugih 
stroških, 

V programu za leto 1973 si je 
TKS Ptuj prizadevala za izboljšanje 
kadrovske strukture v delovnih 
organizacijah. Predvidenih je bilo 6 
novih namestitev. V zgodovinskem 
arhivu višji strokovni, sodelavec, 
arhivist in ravnatelj, v pokrajinskem 

muzeju kustos — etnograf in 
snažilec ter v ljudski in študijski 
knjižnici višji knjižničar. Nove 
namestitve pa so bile realizirane v 
celoti le v knjižnici in muzeju, le 
delno ali pa splcJi ne pa v arhivu. 
Kljub prizadevanjem družbenopoli-
tičnih organizacij, TKS in samega 
zavoda, ni uspelo dobiti ravnatelja 
Zgodovisnkega arhiva, kakor tudi ne 
oz. le delno arhivista, medtem ko je 
višji strokovni sodelavec opravljal 
delo le do 20. januarja 1974, nakar 
je zavod zapustil. Prav zaradi tega je 
kadrovski problem v Zgodovinskem 
arhivu izredno pereč in bo potrebno 
vložiti maksimum naporov, da se 
čimprej uredi. 

Po programu je TKS Ptuj v letu 
1973 pospeševala in financirala 
predvsem naslednje kulturne dejav-
nosti: muzejsko, likovno-galerijsko 
in razstavno dejavnost, knjižničar-
sko dejavnost, arhivsko in spomeni-
ško-varstveno dejavnost, gledališko 
in koncertno glasbeno dejavnost, 
kinematografsko dejavnost, radijsko 
in časopisno dejavnost, folklorno 
dejavnost in kulturne stike z 
drugimi kulturnimi skupnostmi, s 
J»CSS, občinami drugih republik in s 
Slovenci v zamejstvu. 

Najbolj živahna je bila seveda 
razprava po poročilih. Tako je 
povedal Andrej Fekonja, sekretar 
TKS Ptuj: „Z ' zavodom za 
spomeniško varstvo smo imeli že od 
nekdaj velike težave. Predvsem s 
financiranjem. Spadamo namreč v 
področje Zgodovinskega arhiva 
Maribor in od tam smo navadno 
dobili dopis, koliko sredstev potre-
bujejo od naše strani za svojo 
dejavnost, mi smo ta sredstva seveda 
dali, skoraj nikoli pa nismo vedeli, 
za kaj jih potrebujejo. Do sedaj ni 
bilo na našem območju narejeno 
nobeno konkretno delo. Tu mislim 
na razna popravila in zaščito 
kulturnozgodovinskih spomenikov, 
ki jih je na našem področju morda 
največ in kljub temu, da dajemo 
vsako leto 8,6 milijona v .Maribor, ni 
bil do sedaj še nobeden restavriran 
ali popravljen. 

To in podobno nas je že leta 1970 
in 1972 privedlo do tega, da smo 
začeli razmišljati o lastnem zavodu 
za spomeniško varstvo, saj bi lahko 
tako imeli boljšo kontrolo nad 
sredstvi pa tudi služba na domačem 
terenu bi bila zagotovo mnogo 
boljša. S tem pa bi mariborski zavod 
za spomeniško varstvo tudi precej 
razbremenili, saj opravlja delo v 
trinajstih občinah, za kar mislim, da 
je kadrovsko zdaleč prešibak in da 
bi bolje pokrival to področje, je 
potrebno najmanj še enkrat toliko' 
delavcev, kot jih zaposluje. Lansko 
leto pa smo začeli tudi z ,,borbo", 
da bi se ključ prispevkov zavodu 
določil po gospodarski moči 
občine, ne pa po številu spomenikov 
v njej. Mariborski zavod namreč 
registrira na našem področju nad 
900 spomenikov, čeprav smo mi 
ugotovili, da jih je omembe vrednih 
le okoli 500. Tudi to ni v redu, zato 
mislim, da bi bilo bolje, če bi imela 
ptujska občina samostojen zaval za 
spomeniško varstvo. Čeprav bi stal 
letno od 20 do 30 milijonov, bi vsaj 
vedeli, zakaj gredo sredstva. 

M.OZMEC 



Gledališka dejavnost 

IZ DELOVNEGA PROGRAMA 
TKS PTUJ ZA LETO 1974 

Prizadevali se bodo uveljaviti 
takšen gledališki program, ki bo 
(jiužbeno angažiran in ki bo 
zagotavljal celovit pogled na gleda-
liško dejavnost od klasičnili prvin 
do eksperimentalnili pobud, pri 
čemer bo dana prednost prvinam 
slovenskega gledališkega iztaza. 

Nosilci gledališke dejavnosti so: -
ZKPO z vsemi dramskimi družinami 
na podeželju, - amatersko gleda-
lišče DPD Svobode Ptuj in -
strokovna služba TKS Ptuj kot 
organizator gledaliških gostovanj, 
poklicnih in kvalitetnih amaterskih 
gledališč ter igralskih skupin ter 
lutkovno gledališče DPD Svoboda 
Ptuj. 

Vsi nosilci dejavnosti morajo 
delovati povezano med seboj v 
smislu celovito zastavljene politike 
razširjanja gledališke publike, še 
zlasti z delavci - neposrednimi 
proizvajalci. Pri tem si je treba 
prizadevati za gledališko vzgojo 
mladine in vseh obiskovalcev 
gledaliških predstav. Prav tako si 
bodo prizadevali zagotoviti gledali-
škim ustvarjalcem dobre in sodobne 
pogoje za njihovo delo s tem, da 
bodo po najboljših finančnih 
možnostih obnavljali gledališke 
prostore in opremo. 

ZKPO Z VSEMI DRAMSKIMI 
DRUŽINAMI NA PODEŽE-
LJU: 

ZKPO bo po pokhcnem režiserju 
in komisijo za dramatiko skrbela za 
strokovno pomoč vsem amaterskim 
igralskim skupinam na območju 
občine Ptuj. Strokovna pomoč bo 
obsegala predvsem izbiro reperto-
arja, nudenje strokovne hterature, 
organizacijo seminarjev, pomoč pri 
režiji ali pa tudi celotno režijo 
posameznega dramskega dela. Poleg 
strokovne pomoči bo ZKPO 
organizirala tudi medsebojna gosto-
vanja, predvsem pa srečanja in revije 
gledaliških skupin, ki imajo v tem 
letu naslednji program: Apače na 
Dr. polju - Linhart, Županova 

. Micka; Cirkulane - Matej Bor, 
Raztrganci; Juršinci - F. S. Finžgar, 

Naša kri; Kungota - IvanlTankar, 
Jakob Ruda; Hajdina - Štefanac, 
Večna lovišča; Videm - Frelih, 
Vrnil se je in Stoperce - Schubert, 
Zdravnik po sili. 

Poleg teh gledališkili skupin 
nameravajo uprizoriti po eno 
gledališko delo še dramske družine v 
Bukovcili, Cirkovcih, Ptujski gori, 
Trnovski vasi, Vitomarcili in 
Žetalah. Repertoar teh skupin pa še 
ni točno določen, verjetno pa bo 
prevladovala izbiraa domačih slo-
venskili del. 

Kulturne akcije ZKPO: občinska 
revija dramskili skupin občine Ptuj 
in republiška revija gledaliških 
skupin Slovenije. 

AMATERSKO GLEDALIŠČE 
DPD SVOBODE PTUJ: 

bo v svojem gledališkem izrazu 
težilo za dobro, živo komunikativno 
in družbeno angažirano, predvsem 
pa ljudsko igro. Težilo bo po 
intenzivnem sodelovanju z gospo-
darskimi organizacijami ter gostova-
nji na podeželju naše občine. V tem 
letu bo Gledališče Ptuj pripravilo tri 
premiere: Fran Žižek - Otroci 
apokalipse, Fran Žižek - Miklova 
Zala ter - dramsko delo v sezoni 
1974/75, ki pa repertoarno še ni 
določeno. 

Kulturne akcije amaterskega gle-
dališča DPD Svobode Ptuj: - za 
podporo prizadevanj za nacionalne 
pravice koroških Slovencev bo 
ptuj.sko gledališče gostovalo v 
Globasnici na Koroškem s Cankarje-
vim Hlapcem Jernejem. 

STROKOVNA SLUŽBA 
TKS PTUJ: 

Z gostovanji poklicnili gledališč in 
gledaliških skupin namerava pred-
staviti gledališki publiki dozorelo in 
izoblikovano tradicijo slovenskega 
gledališča, ki omogoča predstaviti 
bogatejši, sugestivnejši in bolj 
dinamični gledališki izraz. 

V ta namen bo v letu 1974 
organizirala ptujski publiki 4 
gostovanja slovenskih poklicnih 
gledališč, eno gostovanje iz reper-
toarja enega najboljšili slovenskih 
amater^kil^ gledališč in nekaj 
gostovanj gledaliških skupin Zdru-

ženja dramskih umetnikov Sloven-
ije, ki bi naj bila izvedena na 
podeželju naše občine. 

Kulturne akcije strokovne službe 
TKS Ptuj: Organizacija II. ptujskih 
kulturnili srečanj, v katere bi 
vključili na področju gledališke 
dejavnosti naslednje gledališke pred-
stave: - gostovanje SNG iz 
Ljubljane, - uprizoritev. Miklove 
Zale na prostem, v izvedbi ptujskega 
gledališča in gostovanje amaterske 
gledališke skupine, ki bo zasedla 
prvo mesto na republiški reviji 
dramskih skupin Slovenije. 

LUTKOVNO GLEDAUŠČE 
DPD SVOBODA PTUJ: 

Skrbi za predstave, ki nudijo 
otrokom osovno etiko, humanizem 
in gledahško-literarno-likovno esteti-
ko, ob enem pa na svojem področju 

podpira ustvarjalnost in poustvar-
jaln ost. 

V letu 1974 pripravlja lutkovno 
gledališče naslednje predstave: Do-
brosrčno ptičje strašilo, Nana pri 
vodnjaku želja, Medvedek trdoglav-
ček in še eno lutkovno igrico, ki bo 
izbrana letos jeseni. 

Poleg predstav v mestu, namerava 
lutkovno gledališče Ptuj obiskati vse 
šole v občini, tako da bi s 
predstavami zajeli vse predšolske in 
šoloobvezne otroke nižje stopnje v 
občini. Na ta način predvideva 
lutkovno gledaUšče cJcoli 90 
gostovanj. 

Kulturne akcije lutkovnega gleda-
hšča: - organizirati 8 predstav 
poklicnega lutkovnega gledališča iz 
Maribora ali Ljubljane za otroke 
ptujske občine in organizirati 
gostovanje lutkovnega gledališča 
DPD Svoboda Ptuj na slovenskem 
Koroškem. 



SLUŽBA, KMETIJA 
iN ČOPIČ 

S prijateljem Karlom Lesjakom iz 
Makol sva se nedeljskega dopol-
dneva odpravila s kombijem v 
hriboviti predel Haloz, ki že pri 
Makolah dobivajo svojo očarljivo 
hribovito značilnost. 

Morala sva se odpraviti ob lepem 
vremenu, sicer bi naju kombi 

Notranjost hiše je bila skoraj 
obložena z mnogimi dokončanimi 
pa tudi komaj začetimi risbami. To 
pa je bil tudi cUj moje poti v ta del 
bistriške občine, prijazen, tih in 
skromen, vendar tako privlačen, da 
je postal bogata zakladnica motivov 
36-letnega Franca Babšeka iz Jelovic 
pri Makolah v njegovem slikarskem 
ustvarjanju. 

Kljub temu, da ostaja Francu 
Babšeku visoko v Halozah zelo malo 
iztovoril sredi poti. Ta je ob slabem 
vremenu namreč neprevozna. Imela 
sva srečo in pot naju je pripeljala do 
skromne, a lepo urejene kmečke 
hišice. V ničemer se ni razlikovala 

od mnogih v njeni okolici, pa tudi 
prijaznost Babšekove mame je bila 
prav takšna, kot se z njo laliko 
srečuje vsak obiskovalec t ^ a 
predela Haloz. 

časa za slikanje z oljem, ker je redno 
zaposlen pri LIP v Poljčanah, doma 
pa g a čaka po službi še obilica 
kmečkih opravil, se že od mladih let 
ukvarja s čopičem, oljem in 
platnom. Rezultati njegove velike 
volje in zadovoljstva, ki ga najde ob 
slikanju, krasijo mnoge domačije v 
okolici pa tudi oddaljenejših 
slovenskih krajih. Kot vojak je 
razstavljal tudi v Beogradu, nekaj-
krat pa se je že predstavil na 
razstavah v Poljčanah in Makolah. 
Ce katero svojih risb proda, porabi 
denar za nakup zelo dragih barv, 
čopičev in drugega materiala za 
nadaljnje delo. Najraje uporablja 
okolje, v katerem živi. 

Največ časa za slikanje ima v 
zimskem obdobju, ko so kmečka 
dela opravljena in postane čopič 
njegovo vsakodnevno orodje, narava 
in življenje okoli njega pa dajeta 

Francu Babšeku nove m zgovornejse 
podobe, ki jih spretno nanaša na 
platno. Tako je pozna jesen in zima 
obdobje njegove slikarske ustvarjal-
nosti, medtem ko v času kmečkih 
opravil le malokrat poišče svoj mir v 
slikanju. 

Koliko slik je v letih svojega 

slikarskega ustvarjanja že končal, je 
težko reči. Vsekakor lahko trdi, da 
jih ni bilo malo. Zadnje besede pa ni 
rekel tudi glede razstavljanja svojih 
del, saj jih želi predstaviti v svojem 
kraju ali v sosednjih Poljčanah in 
Slov. Bistrici. 

Foto in tekst: V. Horvat 

Še nekaj potez in slika bo gotova 

F.B. 

V O J N A IN Z L O Č I N I 

21 
(Odlomki iz spominov Ptujčana) 

Čustvena bol nama je stisnila grlo, besed 
slovesa nisva mogla izreči, le pogledi so izdajali 
misli in trpljenje. Težko sem se ločil od očeta, ker 
je pač bilo .slovo, pa še bolj zato, ker sem se bal 
posloviti se od matere, ki je bila tako neizmerno 
vezana name. Pogrešala me bo kot mati in kot 
bolnik, mi je rojilo po glavi. Kdo ji bo poslej v tem 
strupenem, sovražnem vzdušju stal ob strani in ji 
nudil pomoč? 

,,.VIati, ostanite zdrava!" sem pritajeno in s 
težavo povedal, več nisem mogel. Obema so se 
ulile solze, stisnila me je k sebi in ihtela in obstala 
sva kot kameni t kip, ki tiho brez besed odseva 
izpoved in trpljenje . . . Slučajno je prišla soseda 
po majhno pomoč in tako nam je olajšala 
ločitev . . . 

PTUJ SE JE SPREMENIL 
Čeprav je bila še zgodnja noč, so bila okna na 

hišah le tu in tam osvetljena. Cesta je bila prazna, 
ljudje so se zaprli v svoje hiše. Vozil sem zelo 
previdno in z napol zasenčenimi lučmi. Redkokje 
sem srečal kako manjšo vojaško patmljo. Niso me 
ustavljali. Bliže proti Ptuju je bilo na cesti opaziti 
čedalje več vojakov. V predmestnem naselju tudi 
skupine civilno oblečenih ljudi, ki so nosili na 
nadlaktju široke pasove s kljukastim križem. Po 
mestnili ulicah je bilo nekaj več vrveža, kot nekoč 
ob običajnih večerih. Posamezni poznani meščani 
so bili začudeni, ko so me prepoznali, češ kaj pa 
ta svobodno z avtom okrog. Tudi sam sem bil 
začuden, ko sem zagledal znance, ki sem jih 
poznal kot rojene Slovence, sedaj pa so se šopirili s 
kljukastimi simboli. 

Nikjer se nisem ustavljal, zapeljal sern avto k 
prijatelju in se tudi od njega za vedno poslovil. Po 
stranskih ulicali sem odšel do doma. Doma some 
nestrpno čakali. Povedali so, da ni nihče prestopil 
praga, ne v eno, ne v drugo smer. Tudi to noč smo 
večinoma prcbedeli. Vse pogovarjanje je bila ena 
sama skrb. Zle slutje, ki so bile oprte na poročila 
iz drugih zasedenih dežel, so bile tako močne, da v 
lastnem domu nismo več našli miru. 

Novo jutro je prineslo razpoloženje mučne 

neprespane noči. Dolgo smo čakali z zajtrkom, 
ker ni bilo kruha. Doslej nam je namreč redno 
vsako ju t ro k zajtrku pošiljal sveže pecivo pek, ki 
je pripadal v tabor sovražnikovih privržencev. Tisti 
dan je prenehal s to svojo uslužnostjo. Sam sem se 
odpravU po kruh, ker žena ni upala od doma. Na 
tej poti sem prvič opazil, da se me nekateri vidno 
izogibajo, delali so se kot da me ne vidijo. Bili '̂ o 
taki, ki so verjetno že nekaj vedeli o tem, kaj nas 
čaka. 

Z ženo sva se odločila ostati doma. Bolje, da 
se ne kažemo. Kadar ne veš, kaj storiti, ne stori 
ničesar! Predali smo se čakanju. Kar nameravajo 
storiti z nami, tistega itak ne bi mogli preprečiti 
brez izgube na narodni časti. To pa sem že 
ponovno odklonil. Tu in tam smo previdno izza 
zaves pokukah na trg in na ulice. Živ jenje v mestu 
je bilo zoprno, ljudje so hajlali in stegovali roke, 
kot da je na pohodu obljubljena dežela. Prava 
politična histerija zavedenih ljudi, ki so mislili, da 
z ,,rajhoin" pride tudi raj. ,,Na ulico ni mogoče,' 
sem dejal ženi, ,,Temu hajlanju se ne morem 
pridružiti, dvigati roke v hitleijanski pozdrav ne 
zmorem. Cim pa bom dvignil klobuk v pozdrav pO 
stari šegi, bi to pomenilo že očitno nasprotovanje 
,novemu redu' ." Torej čakati. Čakanje pa je vedno 
negotovost. Negotovost pa hitro požira živce. 

Nadaljevanje sledi 



Zaključek občinskih športnili iger 
mladili občine Slov. Bistrica 

Mladi športniki z območja občine 
Slov. Bistrica so letos že šestič 
zapovrstjo zaključili tekmovanja v 
šestih športnih disciplinah, kar 
predstavlja tako na področju 
tekmovalnih disciplin kakor tudu 
udeleženih tekmovalcev, v okviru 
občinskih športnih iger doslej 
najbolj množično udeležbo. Skupno 
z množičnostjo pa so se te igre 
odlikovale tudi po dobri organizi-
ranosti in zelo fair odnosih. Med 
pomembnostmi letošnjih OSl uvr-
ščajo tudi udeležbo ženskih mladin-
skih ekip iz LIO Poljčane ter aktiva 
ZM Pragersko, ki so tekmovale v 
strejanju z zračno puško in 
kegljanju. V vseh športnih panogah 
pa so tudi letos uspešno nastopile 
ekipe bistriške gamizije. 

Posebna tekmovalna komisija pri 
OK ZMS Slov. Bistrica je na osrednji 
svečani seji v okviru praznovanja 
dneva mladosti, dne 30. maja 74. 
podelila pokale in priznanja za 
dosežene uvrstitve v posameznih 
športnih disciplinah: 

v odbojki je bila najuspešnejša 
ekipa ZM Crešnjevec, ki je osvojila 
tudi pokal, pred drugouvrščeno 
ekipo aktiva ZM Slov. Bistrica. 

V malem nogometu je sodelovalo 
21. ekip. Prvo mesto in prehodni 
pokal je osvojila ekipa ZM Zg. 
Polskava, pred SP. Polskavo in 
aktivom ZM Visole. V streljanju z 

DR. FRAN BRUMEN: 

zračno puško je tekmovalo 9 ekip. 
Največ uspeha je imela ekipa ZM 
Slov. Bistrica, ki je tako prejela 
prehodni pokal in priznanje, druga 
je bila ekipa ZM Kovača vas in tretja 
ekipa ZM Visole. 

V šahu je tekmovalo 6 ekip, prvo 
mesto in prehodni "pokal pa je 
osvojila ekipa ZM Slov. Bistrica pred 
ZM Crešnjevec in mladinskim 
odsekom PD IMPOL iz Slov. 
Bistrice. 

V namiznem tenisu je med petimi 
ekipami osvojila prehodni pokal in 
priznanje ZM Crešnjevec pred ZM 
Poljčane in ZM Sp. Nova vas. 

V kegljanju, kjer je sodelovalo 9 
ekip, je prehodni pokal osvojila 
ekipa ZMS Slov. Bistrica pred ekipo 
ZM IMPOL Slov. Bistrica in ZM 
Crešnjevec. 

V skupni uvrstitvi na letošnji OŠI 
občine Slov. Bistrica je osvojil prvo 
mesto aktiv ZM Slov. Bistrica, ki je 
prejel še skupni prehodni pokal, 
pred aktivoma ZM IMPOL iz Slov. 
Bistrice in ZM Crešnjevec. Za 
sodelovanje pa so podelili še 
posebna priznanja žensLm ekipam 
na OŠI LIO Poljčane in ZM 
Pragersko. 

Priznanje za sodelovanje pa so 
prejeli tudi udeleženci garnizije JLA 
iz Slov. Bistrice. 

V. HORVAT 

Krvne bolezni 
Pod skupnim pojmom hemato-

loška obolenja združujemo krvne 
bolezni in obolenja tistih organov, 
ki kot sistemi ustvarjajo posamične 
sestavine krvi. Poglavje krvnih 
bolezni je zelo obširno in zapleteno 
in njegove teoretske osnove so 
toliko komplicirane, da ne bo lahko 
poljudno prikazati vsega tako, da bi 
bilo povsem razumljivo. Toda, ker 
so krvne bolezni razmeroma dokaj 
pogoste in zelo različne, bomo 
skušali razpravljati o tistih osnovah, 
ki jih bo mogoče razumljiveje 
opisati. Vsaj toliko, da bo bolnik v 
bistvu dojel problematiko teh 
bolezni in tako spoznal težave, ki z 
njimi v zvezi nastajajo. 

Včasih že bežen pogled na 
krvnega bolnika, na obrazu ali pa na 
rokah, nakazuje bolezen. Mnogokrat 
pa zunanji videz, navadno radi 
kožne konstitucije, vara. Zato so za 
spoznavanje krvnih bolezni nujno 
potrebne in edino merodajne 
laboratorijske preiskave. 

Naj za grobo orientacijo navedem 
nekatere osnovne parametre, ozi-
roma podatke. Količina rdečih 
krvnili telesc, krvničk, oziroma 
eritrocitov, je pri zdravem moškem 
določena po formuli 
5 .400.000/kub. m -H - 800,000. To 
,se pravi, da je v enem prostornin-
skem miliinetru krvi zdravega 
moškega povprečno 5,400,000 rde-
čih krvnili telesc z dopustnim 
nDianjem 800,000 krvničk več. ali 
manj. Torej izpod 4,600,000 
eritrocitov pomeni pri moškem 
slabokrvnost, iznad 6,200.000 pa 
bolezensko polnokrvnost. Za ženski 
spol (mišljeni so vselej dozoreli, 
oziroma odrasli ljudje, seveda tudi 
dozoreli otroci) velja na isti način 
formula 4 ,800,000/kub. m + -

600,00. ŽIVLJENJSKA DOBA 
RDECE KRVNIČKE TRAJA PO-
VPREČNO 120 DNL Stodvajseti 
del - 1 /120 - celokupnega števila 
eritrocitov dnevno odmira, se 
iztroši, propada in ga mora sistem za 
obnavljanje krvi na novo ustvariti in 
v krvnoobtočnem prostoru nado-
mestiti. Ta izguba znaša 40,000 do 
50,000 rdečih krvnih telesc v 
vsakem prostorninskem milimetru 
krvi tekom enega dneva. 

Najpomembnejša sestavina rdečih 
krvničk je hemoglobin, krvno 
barvilo, katerega naloga je spreje-
manje kisika v plučih in posredo-
vanje istega celicam organizma. 
Normalna količina hemoglobina pri 
zdravem moškem je 15,8 gr. v 100 
tisočinkah enega litra, to je 
približno na en manjši vinski 
kozarec krvi. Dopustno nihanje te 
količine se giblje med 14 do 18 gr. 
Pri ženskali je tudi ta količina 
nekoliko nižja. Celotno prostor-
ninsko razmerje takoimenovanega 
hemotokrita znaša pri moških 47 %, 
)ri ženskali pa 4 2 % celokupne 
coličine krvi. Ti podatki bolniku v 

glavnem zadostujejo za orientacijsko 
presojo nekaterih izvidov. 

Eritrocit je po svoji obliki 
okroglasta ploskovita bikonkavna (v 
svoji sredini malo vtisnjena) plošči-
ca, ki meri v premeru 7 - 8 tisočink 
milimetra in v debelini le 2 tisočinki 
milimetra. Torej tako majhna 
tvorba, da je s prostim očesom ne 
moremo videti. Pri različnili krvnili 
boleznili se spreminja količina 
iiemoglobina in pravtako tudi 
velikost in oblika eritrocitov. Na 
podlagi takih sprememb razvrščamo 
krvne bolezni v posebne skupine. 

Sledi 1. nadaljevanje 

ZNACKE POŠLE 

Tigovsko podjetje Izbira praznuje 
dvajsetletnico poslovanja in je ob tej 
priložnosti izdalo značke z emble-
mom svojega podjetja. Za značke 
niso pokazali velikega zanimanja 
samo člani omenjenega kolektiva, 
temveč tudi ostali občani. 

25-LETNICA KLUBSKE 
DEJAVNOSTI 

Športno društvo Drava, sekcija 
rokomet letos slavi 25-letnico svoje 
dejavnosti. Klub upa, da se bo letos 
ponovno vrinil v krog najboljših in 
da bodo naslednje leto ponovno 
člani republiške lige. 



JOŽE IN ALOJZIJA MAJCENOVIČ -
ZLATOPOROČENCA 

V soboto, 1. junija je bila na 
magistratu v Ptuju zlata poroka 
zakoncev Jožeta in Alojzije MAJ-
CENOVIČ iz Hrastov ca 18 pri 
Zavrču. V imenu skupščine občine 
Ptuj jima je čestital in ju svečano 
razglasil za zlatoporočenca - Franc 
Tetičkovič, predsednik dmžbeno-
političnega zbora SO Ptuj. Malo je 
med nami takih, ki bi bili toliko 
pretrpeli in ki bi bili za svoja leta še 
čilega duha in telesno krepki, kot 
sta prav zakonca Majcenovič, zato je 
prav, da se ju ob njunem zlatem 
jubileju spcimnimo z nekaj vrsti-
cami. 

Jože je bil rojen 1 5 / 3 - 1 8 9 9 v 
Turškem vrhu. Alojzija, roj. Ronar 
pa 1 8 / 2 - 1 9 0 3 v Zavrču. Zakonsko 
zvezo sta sklenila 18. februarja 1924 
v Zavrču. Že prej sta oba okusila 
tnJo življenje izkoriščanega malega 
človeka v Halozah. Jožeta je že kot 
18-letnega fanta zajel vrtinec prve 
svetovne vojne, bil je na fronti ob 
Piavi in v italijanskem vojnem 
ujetništvu. 

V zakonu se jima je rodilo 5 
sinov, ki sta jih vzgojila v 
naprednem duhu, v ponos njima in 
naši socialistični domovini. Košček 
bregovite lialoške zemlje, komaj 54 
arov, ni mogel dajati kruha niti za 
enega človeka, kaj šele za, številno 
družino. Treba je bilo trdo garati, 
cesto s krvavimi žulji, da so se vsaj 
za silo preživeli. Jože je kot tesar 
samouk tesaril leto in zimo. Toda 
najTiujše je bilo, ko je pri tem zbolel, 
štiri leta seje zdravil za TBC, preden 
je spet lahko prijel za tesarsko 
sekiro. Bilo je to prav v času 
največje gospodarske krize in 
največjega izkoriščanja delavca. 
Brez prostovoljne pomoči, ki so jo 
takrat nudili družini učitelji v 
Zavrču, se še danes spominjata 
zakonca, ne vesta, kako bi bili 
preživeli tista težka leta. 

Težka življenjska pot in socialne 
krivice, so vso družino usmerile v 
najnaprednejše vrste, med borce za 
odpravo kapitalističnega izkori-

ščanja in za obstoj .slovenskega 
naroda. Najstarejši sin Jožek, čeprav 
je bil izredno nadarjen, ni mogel 
nadaljevati šolanja, zato je šel v uk 
za mlinarja v Bistrico na Gorenj-
skem, kjer se je vključil v NOB in 
komaj 18-leten je avgusta 1942 
padel pod gestapovskimi streli. 

Doma je vsa družina aktivno 
podpirala OF, Jože je bil od jeseni 
1943 sekretar vaškega odbora OF v 
Zavrču, do oktobra 1944. ko je bil 
izdan, mučen in je vse do konca 
vojne trpel v nacističnem taborišču 
Dachau. Toda ni ga zlomilo. Še z 
večjo voljo se je po osvoboditvi 
vključil v izgradnjo nove ljudske 
oblasti in socialistične družbe. 
Opravljal je vrsto odgovornih 
dolžnosti - od predsednika KLO in 
Sekretarja osnovne organizacije ZKS 
v Zavrču do funkcij v bivšem 
ptujskem okraju in v občini. 
Zaposlen je bil kot kmetijski delavec 
in delovodja na bivšem KG Zavrč in 
pozneje KK Ptuj do upokojitve, kjer 
je prav tako aktivno deloval pri 
razvoju delavskega samoupravljanja 

Pri vsej tej široki družbenopoli-
tični aktivnosti mu je zvesto stala 

ob strani žena Alojzija, imel je trdno 
oporo v družini, sinovi so mu sledili 
in postali prav tako aktivni družbeni 
delavci. Deset vnukov imata in 
prepričana sta,' da ne bodo prav nič 
drugačni kot sta dedek in babica. 

Ko sta pred 50 leti stopila na 
skupno življenjsko pot, sta imela 
pred seboj skupni cilj - ustvariti 
srečo sebi in svojim otrokom. Prav 
to ju je trdno vezalo skozi pol 
stoletja, zato sta ta cilj tudi dosegla, 
v srečo in ponos sebi in vsej naši 
socialistični dmžbi. To naj jima bo 
tudi vodilo za nadaljnjo, srečno, 
skupno pot v življenju. 

Alojzija in Jože Majcenovič, tudi 
naše uredništvo se pridružuje 
številnim čestitkam ob vajinem 
zlatem jubileju in vama kličemo: Še 
na mnoga srečna in zdrava leta! 

F. Fideršek 



A POGOZDOVANJU 

Nekega sobotnega dne smo se v 
joli domenili, da b o m o šli 
pogozdovat v Savinjsko. Sonce je 
prijetno sijalo, ko smo pjišli na 
lyaj pogozdovanja in gozdar nas je 
popeljal na naš odsek. 

Gozdarski tehnik nam je 
pokazal, kako se sadijo sadike. Z 
nekaj krepkimi udarci je izkopal 
jamo, lepo naravnal korenine, 
ddjše odrezal, narahljal zemljo, 
nato pa zasul j amo in zemljo 
steptal okoli sadike. Dobili smo 
sadike, trdo prijeli krampe in 
motike in pričeli z delom. V , 
začetku nam je šlo bolj počasi, 
nato pa zmeraj hitreje. Včasih je 
kdo naletel na korenine in se je z 
njimi zelo jezil, preden je izkopal 
jamo. Vsak je kopal in sadil zase; a 
ker je to šlo zelo počasi, smo se 
razrdelili v dve skupini, ena je 
kopala, druga sadila. Znoj nam je 
že močU čela, ko smo zaslišali 
učiteljev glas, ki je oznanjal 
odmor z maUco. Dobili smo 

obilen sendvič in sok, s katerim 
smo si hladili grla. 

Pomenkovali smo se o delu in o 
plačilu, ki ga bomo dobili. Včasih 
je kdo povedal kakšno šaljivko, da 
smo se vsi navzoči smejali. 

Po odmoru smo še pridneje 
prijeli ročaje orodja, sadilci so se 
podili kot mravlje po mravljišču, 
kadar ga urejajo. Včasih je prišel 
mimo tudi gozdarski tehnik, ki 
nas je pohvalil, včasih pa tudi 
pograjal, ker smo puščali sadike 
neposajene. 

Počasi smo se pomikali proti 
zakotni dolinici, ki nam je 
naznanjala konec dela. Ko smo 
prišli do konca doline in posadili 
vse sadike, smo končali z delom. 

Vsi premočeni in utrujeni smo 
se v majhnih t rumah pomikali 
proti cesti. Bili smo veseli, saj smo 
dobili izkušnje za prihodnje, saj 
b o m o še pogozdovali v Stopercah. 
S tem si bomo prislužili denar za 
i^l^t. Dragan Tominc, 7. b. 

0 § Majšperk 

ŠPORTNI DAN 
Ko smo prišli v šolo, smo brali. 

Ko smo se namalicaU, smo šli v 
brezje. Šli smo v gozd. Jaz sem 
tekala. Na križišču smo srečali drugi 
razred. Ko smo se lovili, me ni dobil 
nobeden deček . Jaz sem dobila 
Slavčija. Bojana in Marjana ni bilo. 
Srečali smo tudi Ireno. Najprej so 
šteli dečki . Potem smo štele deklice. 
Ko smo šli domov , smo se smejali. 
Športni dan mi je bil všeč. 

' Sonja G ^ š e k j 1. a, 
OS Majsperk 

PET PEDI 
Prcjš-njo sredo je ekipa RTV 

Ljubljana posnela v Ptiiju javno 
otroško oddajo ,,Pct ped '" . 

Prireditev je bila v veliki dvorani 
glasbene šole. Oddajo je pripravila 
skupina učenccv iz OS ,,Tone 
Žn ida r i č" ter skupina iz glasbene 
šole. S to prireditvijo so navdušili 
mnoge obiskovalce. 

Enourna oddaja je potekala v 
glavnem v spoznavanju Ptuja in 
njegove okolice, od današnjega 
časa skozi njegovo zgodovino. 

Izvajalce - recitatorjc je ves čas 
spremljala lahka glasba. Ob koncu 
je zapel mladinski pevski zbor OS 
„T. Žnidar iča" , dve pesmi: 
, ,Prlcško" in „Pcsem poskočno" . 
Obiskovalci so zadovoljni zapustili 
glasbeno šolo ter izrekli čestitke 
in pohvale učencem za vloženi 
trud. Posnetek te oddaje je bil v 
nedeljo 10. februarja 1974 ob 
9.35 na II. programu RTV 
Ljubljana. 

S to oddajo so mladi Ptujčani 
dokazali, da v Ptuju še oživljamo 
opomine na stare običaje , ki segajo 
daleč nazaj v zgodovino Ptuja. 

Merilin Kolar, 
OŠ „T. Žn idar ič" 6. c Ptuj 

NAŠ PES 
Imeli smo lepega velikega psa 

Sul tana Bil je nemški ovčar z 
rodovnikom. Stric ga je naučil 
razne igre. V gobcu je laliko nesel 
jajce, ne da bi ga stri. Najrajši je 
imel strica, mene in krave, k i j i h je 
pase L 

Vsako soboto je hodil oče v 
mlekarno po sirotko za svinje. 
Sultan je šel vedno zraven ob 
strani ceste. Oče je. šel v trgovino, 

?;s pa je čuval krave in voz. 

akrat je vedno dobil žemljo. 
Sultan me je učil tudi hoditi. 

Počasi se je dvigal, jaz pa sem se 
prijel za njegov vrat in tako hodil 
ob njem. Tako sem nekega dne 
naredil prve korake. 

Ker nismo imeli pripetega, se je 
v gozdu zastrupil. Cel mesec sem 
žaloval za njim. 

Tone Jakom in i, 
5. b. OŠ F. Osojnik Ptuj 

CE UČILNICA GOVORILA BI 

Ce učilnica govorila bi, 
bila bi katastrofa; 
povedala bi, kaj o učiteljih se govori, 
pa kar brez filozofa. 

Ce učilnica govorila bi, 
povedala bi, da okno razbil sem jaz. 
bilo vse polno bi skrbi, 
kako zmazal bi se skozi čas. 

Ce učilnica govorila bi, 
vse naloge, v šoli prepisane, bi izdala. 
vse „švingl" listke skrila bi, 
jih učiteljem pokazala. 

Ce učilnica govorila bi, 
vse ptice bi po vodi splavale, 
potem bilo spet polno bi skrbi, 
da ne bi enice padale. 

Ce učilnica govorila bi, 
izdani bili bi vsi, 
bil to razred samih bi skrbi, 
razred sedem žalosti. 

Ce učilnica govorila bi, 
nič več varno pred učitelji bilo ne bi. 
zato kar dalje naj molči, 
saj v šoli še edino to učence veseli. 

Janko Levanič, 8. a. 
OŠ „Franc Belšak" 

Gorišnica 

SONČECE ZLATO 
Sijaj, oj sončece zlato, 
med grobove, kjer je večno spanje, 
hrabrih vojakov partizanov, 
da bodo svetle njihove sanje. 

Sijaj, oj sončece zlato, 
med drevesa, pod katerimi spijo 
hrabri vojaki, partizani 
in naj listi t iho jim šumijo. 

Martica Pukšič, 3. r, 
OŠ Trnovska vas 



PODELITEV PRIZNANJ 
v petek popoldne so bile uradno 

zaključene delavske športne igre, 
najštevilnejše udejstvovanje naših 
občanov na športnem področju. Na 
grajskem dvorišču restavracije v 
Ptuju je tekmovalna komisija in 
predsedstvo tekmovanja podelilo 
nagrade, priznanje in pokale, tako 
ekipam, kakor posameznikom, za 
rezultate, ki so j in dosegli v pretekli 
tekmovalni sezoni. Delavske športne 
igre se bodo nadaljevale tudi v 
prihodnjem tekmovalnem obdobju. 

V BODOČE TUDI ROKO-
METNA OBGNSKA LIGA? 

V zadnjih dneh .seje na rokometni 
podzVezi v Mariboru, kakor med 
odgovornimi dejavniki v Ptuju 
mnogo razpravlj^o o ustanovitvi 
občinske tekmovalne lige, s katero 
bi se ustvarilo zaledje za vsa ostala 
tekmovanja v medobčinskih in 
republiških merilih. Le v ptujski 
občini te lige do sedaj še nismo 
imeli. 

PRIPRAVE ZA SREČANJE 
„BRATSTVA SOSEDNJIH OB-
ČIN' 

Na tretji seji medobčinskega 
odbora občinskUi svetov ZSH in 
ZSS občin Čakovec, Koprivnica, 
Krapina, Ormož, Ptuj, Slovenska 
Bistrica in Varaždin, ki je bila v 
Krapini, so razpravljali o dopol-
nitvah in spremembah pravil 
podelitve plaket bratstva in prija-
teljstva, o uresničevanju programa 
kultumo-šporme dejavnosti za XIII. 
srečanje in o predlaganju kandi-
datov za podelitev plakete bratstva 
in prijateljstva v letu 1974. 

VREME NENAKLONJENO 
KMETOVALCEM 

Pretekli mesec, kakor naslednji po 
predvidevanjih meteorologov našim 
kmetovalcem ne bo naklonjen. 
Padavin je premalo in zemlja je 
suha, zaradi česar vegetacija že 
zaostaja. Padavine v maju niso bile 
izdatne, zaradi njihove nestalnosti in 
precej vlažnega podnebja pa so se na 
sadnem drevju in na trtni razvile 
plesni in še nekatere druge bolezni, 
zaradi česar so potrebna dodatna 
šfcropljcnja. Vrtove je potrebno 
zalivati. Letos se pričakuje večja 
pojava koloradskega hrošča, ker je 
ta postal odporen na nekatera 
njemu škodljiva sredstva, prav tako 
so mnoge ličinke preživele zaradi 
mile zime. 
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Ansambel zabavne glasbe 
potrebuje večje števi lo tekstov neopredeljene vsebi-
ne, na katere bo napisana glasba za snemanje plošče. 
Teksti naj imajo vsaj štiri št irivrstične kitice, od ka-
terih se naj vsaka druga ujema po števi lu zlogov. Mo-
rebitni refren naj bo posebej označen. Izbrani teksti 
bodo honorirani s 50 dinarji, po snemanju pa avtorju 
pripadajo še avtorske pravice, ki se honorirajo po-
sebej. 
Posebno nagrado bo prejel tekst o Slovenij i ali P tu -
ju-
Pesmi pošljite na uredništvo Tednika z oznako: »Pe-
sem za ploščo«. Pod vsako pesmijo napišite svoj točen 
naslov ter priimek in ime. Razpis velja do 11. juni-
ja 1974. 

PRIZNANJA IN PLAKETE OB DNEVU 
MLADOSTI 

.Minuli teden v četrtek, 30. maja 
1974 so v viteški dvorani bistriškega 
gradu v Slovenski Bistrici na svečani 
seji OK ZMS Slov. Bistrica mladi te 
občine svečano zaključili prazno-
vanja v okviru 25. maja, dneva 
mladosti. Mladi bistriške občine so 
ta dan še posebno pričakovali, saj so 
se zavedali, da so prav letos dosegli 
nekatere zelo pomembne uspehe 
takona delovnem, družbeno-kultur-
nem pa tudi športnem področju. 
Pomembne rezultate so dosegli tudi 
na družbenopolitičnem področju. 
Kljub temu, da 25. maj, dan 
mladosti ne pomeni konec dejav-
nosti mladih pa so prav ta dan 
izbrali za pregled minule aktivnosti 
v času enega leta med obema 
majema. 

Letošnje osrednje svečanosti se je 
razen večjega števila mladih udele-
žilo tudi večje število najvidnejših 
družbenopolitičnih delavcev in go-
spodarstvenikov, ki so navdušeno 
pozdravili dosežene uspehe mladih. 

Predsednik občinske konference 
ZMS Slov. Bistrica Drago Mohorko 
je v uvodni besedi orisal enoletno 
prehojeno obdobje, za katerega je 
menil, da je bilo spričo številnih 
pomembnih družbenopolitičnih do-
gajanj v slovenski in jugoslovanski 
dmžbi eno najbolj razgibanih tudi 
za mlade v aktivih ZM, vključene v 
dejavnosti krajevnih skupnosti in v 
delovnih organizacijah. 

Žirija za podelitev posebnih 
priznanj mladim družbenopolitič-
nim delavcem in plaket mladosti za 
leto 1974, ki deluje pri OK ZMS 
Slov. Bistrica, je imela težavno delo, 
ko se je morala odločiti, kateremu 
posamezniku in skupinam bo 
podelila letošnja najvišja priznanja 
za dosežene uspehe na področju 
družbenopolitične dejavnosti in 
mentorstva, v ZM, organih uprav-
ljanja šolskih, krajevnih skupnostih, 
specializiranih organizacijah, klubih, 
športnih in kulturnih organizacijah 
ter vseh ostalih oi^anizacijah in 
društvih, ki vključujejo mlade. 

Žirija in predsedstvo OK ZMS 
Slov. Bistrica sta na tej svečanosti 
podelila za obdobje od 31. maja 
1973 do 25. maja 1974 naslednja 

. priznanja: 
Priznanje mladega družbenopo-

litičnega delavca so sprejeli Branko 
Ačko, učenec • v gospodarstvu, 
predsednik aktiva ZM Vi sole 
G U S n Drofenik, dijak, član 
mladinskega odseka PD Poljčane; 
FRANC Hajšek, član aktiva ZM 
Pragersko; IVAN Krajnčic, dijak in 
predsednik aktiva ZM Črešnjevec; 
PETER Senegačnik, član pred-
sedstva OK ZMS Slov. Bistrica; 
Marjan Strehar, trgovski pomočnik, 
član predsedstva OK Z.MS Slov. 
Bistrica; MARJAN Vidmajer, klju-
čavničar, član aktiva ZM Sp, Nova 
vas. 

Med skupinami pa so priznanja 
mladih družbenopolitičnih delavcev 
sprejeli dramsko recitacijska skupina 
Slov. Bistrica za uspešno celoletno 
delo na kulturnem področju; 

mladinski aktiv pri PD Poljčane za 
uspešno celoletno delovanje z 
mladimi člani Planinskega društva 
Poljčane; 

mladinskemu odseku pri PD 
IMPOL Slov. Bistrica za uspešno 
celoletno dejavnost in sodelovanje z 
OK ZMS Slov. Bistrica; 

taborniškemu oredu v Makolah za 
uspešno celoletno delcvanje v 
okviru tabomiSce organizacije. 

Plaketo mladosti, najvišje druž-
beno priznanje na področju občine 
podeljuje OK ZMS Slov. Bistrica 
posameznikom za neprofesionalno 
delo z mladimi in organizacijami, ki 
s svojim delom in mentorstvom 
prispevajo pomemben delež pri 
razvoju vsestranskih akivnosti mla-
dih v občini. Podeljuje se posa-
meznikom in društvom z namenom 
razvijanja aktivnosti in vzgojnega 
dela mladih. 

Žiiija in predsedstvo OK ZMS 
Slov. Bistrica sta za leto 1974 
podelila takšna priznanja Plaketo 
mladosti ANKI Cvahte, učiteljici iz 

Opiotnice; LUKI Dabanoviču, upo-
kojencu iz Slov. Bistrice; JULI-
JANU LONČARICU, ravnatelju 
osnovne šole Makole, ZVONETU 
Potočniku, prosvetnemu delavcu iz 
Slov. Bistrice in FRANJI Smolar, 
učiteljici iz Zg. Ložnicc. VH 

horoskop 
OVEN (21.3.-20.4.) : S priprav-

ljeno besedo bo treba na dan, sicer 
bodo zasebni problemi prerasli va.še 
možnosti. Še niste ugotovili, da 
prinaša denar v vašo družino samo 
nemir? Premislite o tem! 

BIK (21.4.-20.5.) : Vsaka stvar 
potrebuje svoj čas. Tudi vi boste 
uspeli prej ali slej. V ljubezni vam 
od začetka ni šlo pa niste postali 
razočarani ali malodušni. Vso silo 
vložite v delo. 

DVOJČKA (21.5. -22.6 . ) : Vaša 
pretirana samozavest včasih že 
preseda tudi meje nadutosti, zato se 
pričnite krotiti, če nočete, da bi vsi 
pobegnili od vas. Z denarjem ne bo 
nič, z ljubeznijo pa skoraj. 

RAK (23.6.-22.7.) : Doma obdr-
žite položaj v svodih rokah, sicer bo 
vse narobe. Bližajoči se poletni 
dnevi niso najboljši za vaše počutje, 
zato si poiščite senco. Tudi v 
ljubezni ste potrebni počitka. 

LEV (23.7.-22.8.) : Šibak dolžin-
ski proračun bo treba okrepiti z 
dodatnim delom. Želja po miru bo 
še dolgo ostala neizpolnjena. Vse ste 
že pretuhtali pa ne najdete rešitve — 
poskusite v dvoje. 

DEVICA (23.8.-22.9.) : Pljuniti v 
roke in krepko prijeti za delo — to 
je vaša edina rešitev, če boste hoteli 
doseči zastavljene cilje. Če ste trdno 
odločeni, boste zagotovo uspeli. 
Pomoč pride. 

TEHTNICA (23.9.-22.10.) : Pre-
več ozko ste usmeijeni, zato je vaša 
podjetnost ogrožena. Pričnite druga-
če in mnogi bodo prišli k vam, ki 
sedaj bežijo od vas. Za srčne zadeve 
ni nikoh prepozno. 

ŠKORPIJON (23 .10 . -22 .1 1.): Ta 
teden vam prinaša dobre in slabe 
vesti, vendar vas še vedno bodri 
uspeh prejšnjega tedna. Zdravje je 
povsem v redu, dmge stvari pa niso 
niti tako pomembne. Otrok raste. 

STRELEC (23.1 1.-20.12.) : 
Spletke zoper vas in tudi tiste, ki ste 
jih sami skušali speljati, niso nikoli 
rodile nič dobrega. To vas naj 
pouči, da je najbližjim treba 
predvsem zaupati. Trma popusti! 

KOZOROG (21.12.-20.1.) : Po-
trudite se in bodite dober gostitelj, 
saj je vaš položaj v družbi bolj trden 
kot mislite. Improvizacija velikokrat 
vodi k uspehu. V nedeljo spoznate 
tekmico. 

VODNAR (21.1.-20.2.) : Samo 
vroči pogledi in vzdihljaji so 
premalo. Stopite bliže in povejte, 
kaj vas teži - tako je bolje, boste 
vsaj vedeli, pri čem ste. To koristi 
tudi vašemu zdravju, ki ni najboljše. 

RIBI (20.2.-20.3.) : PomisUte na 
tisto osebo, ki hrepeni po snidenju z 
vami in več ne skačite čez plot, saj 
si lahko zlornite nogo. Nekoliko vec 
časa si poiščite doma Tudi več 
gibanja koristi. 



XEUNIK — CETKTEK, 6. juni ja 1974 stran 15 

rezervirano 
%a luizeka 
Bote mi lepo pozdrovleni! 

Saj veste, kak je pri nas poleti na 
deželi dosti dela tak, ke človik 
kumer čoka, da nedela prkie no se 
lehko malo v senco doj posiuniš Zaj 
pa je tudi drgoč sezona veselic 
nastopla. Eno tokšno veselico do 
mali toto nedelo na našen Suhen 
bregi naši fajerberkari, ki bi si radi 
novo šprico kupili no morejo neke 
zaslužiti. Mene so zadužli za 
propagandnega referenta no mo van 
zato gnes malo opisa, kak de tota 
veselica zgled ala: Ob treh popudne 
de meja slovnostni guč predsednik 
gasilcof. Opisa de desetletnico 
društva, ki je v totih letih dostikrot 
v naši no drugih vaseh gasilo no 
rdečega kokota doj s streh 
pregajalo. Najhujše blo je seveda te, 
ce je začelo ge goreti, mlake no 
cisterne pa so ble suhe no je trebalo 
napelati slohe doč v grabo. Da se na 
ogenj ne sjjloča lulati, vena fsi vete. 
Šprica je ze štora no moremo kupiti 
novo. Seveda pa bi najpret vodo 
nucah. Vena ste zaj že trofili kon 
dlan: Prite na veselico, fejst jejte no 
pijte, dosti penez zaprafte, da mo si 

lehko začeli vaserlajtngo delati no, 
da mo si lehko še poleg gasilsko 
šprico kupili . . . 

Po slovnostnem g uči predsednika 
mo uprizoril mokro no suho 
gasilsko vajo, gasilci sev^a z vodoj, 
gostje pa z vinon. Naša deca do 
priprovla kulturni p.ograrn, potli pa 
do domoči miizikanti špilali do 
ronega vutra. Se to sen pozoba 
povedati: Tudi srečolov mo meli. 
Prvi no glovjii dobitek je motorna 
ročna žaga. Čoka vas še 150 drugih 
dobitkov. Obnošajte se pridno no 
sohdno, saj mo fsoke^a, ki bi začeja 
kaj aufbiksati ali koksni nož koza ti 
takoj knokautirali no ga na hladno 
poslali. Kri ne sme tečti, lehko teče 
samo vino. To je seveda lehko 
napisati, v praksi pa je drgačik, saj 
sta si vino no kri zlo v , žlohti", še 
posebno na veselicah. 

Še enkrat vas fse praf lepo vobin, 
da pridete v nedelo na Suhi breg. 
Nede van žoh. Prineste pune mošje 
no zadovoljni bote. Gibonce, meso 
iz tunke no druge specialitete vas 
vobijo. Vi nucate razvedrilo, mi pa 
peneze za vodovod no šprico. 

Zdravo — vaš Lujs 

Osnovnošolsko prvenstvo v atletiki 
V Ptuju je bilo prvenstvo 

osnovnih sol v atletiki, na kateri je 
letos nastopilo porazno število ekip 
in sicer pri pionirjih 5 in pri 
gionirkah 7. Ekipna uvrstitev: T. 
Žnidarič 828 točk, sledijo I. 
Spolenjak 505, Juršinci 171, Zetale 
152 in Markovci 143 pri pionirjih in 
T. Žnidarič 970 točk, F. Osojnik 
781, I. Spolenjak 488, Žetale 45 3, 
Juršinci 410, Markovci 211 in 
Podlehnik 202 pri pionirkah. 
POSAMEZNO - PIONIRJI 60 m 
Švarc T. Ž. 7,4; Koletnik T. Ž. 7 J ; 
Pal I. S. 8,0; višina - Stres Ze 
145 cm; Gobelj T. Ž. 145; Štrucl T. 
Z. 135; daljina - Debeljak T. Ž. 
5,10; Majcenovič T. Ž. 4,74; 
Petemik T. Ž. 4,5 3; krogla - Malek 
1. S. 13,00; Drofenik T. Ž. 11,55; 
Unuk I. S. 11,10; 400 m Letonja T. 
Ž. 5 9,3; Hameršek M 60,5; Horvat, 
Žula T. Ž. oba 62,0 4 x 60 m T. 
Žnidarič 29,9; I. Spolenjak 31,4; 
Juršinci 36,3; Troboj — Haladeja T. 
Z. 135 točk; Baklan T. Ž. 124; 
Kranjc I. Spolenjak 85; PIONIRKE 
- 60 m Kmetec T. Ž. 8,6; Skaza T, 
Z. 8,7; Mohorič F. O. 8,8; višina -
Kolar Že, J 4 0 ; Žitnik T. Ž. 125; 
Bezjak T. Ž. 125; daljina — Kolarič 
F. O. 4,72; Toplak T, Ž. 4,38; 
Stebih T. Ž. 4,06; kroglja - Zorko 
T., Ž. 10,12 m. Lačen F. O. 9,90; 

Rašl F. O. 9,35i 300 m - Fras I. S. 
44,9; Karo T. Z. 45,9; Šolar F. O. 
46,6; 4 X 60 m - T. Žnidarič 33,2; 
I. Spolenjak 34,9; F. Osojnik 35^4; 
Troboj - Dangubič T. Ž. 144 točk; 
Dobrijevič F. O. 107; Horvat T. Z. 
105. Organizacija tekmovanja je bila 
dobra, zmagovalci so prejeli diplome 
in pokale. 

Na občinskem prvenstvu v 
rokometu za osnovne šole je 
nastopilo 13 ekip pioniijev, ki so se 
v predtekmovaryu borili v 4 
skupinah. Končni vistni red je T. 
Žnidarič, F. Osojnik, I. Spolenjak, 
Hajdina, Kidričevo, Markovci, Dor-
nava, Videm, Gorišnica, Cirkovce, 
Majšperk, Zetale, Desternik; pri 
pionirkah je nastopilo 10 ekip, ki so 
se prav tako v pred tekmo vanju 
borile v treh skupinah in je končni 
vrstni red naslednji F. Osojnik, 
Majšperk, T. Žnidarič, Juršinci, 
Gorišnica, Žetale, I. Spolenjak, 
Videm, Hajdina, Desternik. 

Na srednješolskem prvenstvu je 
pri mladincih zmagala ekipa ESŠ 
pred SCKS in Gimnazijo, pri 
mladinkah pa Gimnazija pred ESŠ 
in ŠCKS. Obe ekipi sta se prav tako 
uvrstili zelo visoko, saj sta zmagali 
prav tako na področnem prvenstvu 
in se uvrstili na republiško 
prvenstvo. 

ZUPAN C 



Tovarna glinice in .aluminija »Boris Kidrič« Kidričevo takoj za-
posli večje število mlajših delavcev pri delu v elektrolizi. Inte-
resenti naj se čimprej zglasijo v kadrovski službi podjetja. 

Judoisti pripravili mednarodno 
srečanje 

Ljubitelji juda so v nedeljo prišli 
na svoj račun. Judo klub ,,Drava" 
Ptuj je namreč priredil mednarodno 
srečanje, na katerem so sodelovale 
tri ekipe, in sicer ekipa iz 
Muenchna, Impola in Slovenske 
Bistrice in ptujske Drave. 

V prvenstvenem delu sta se^ 
najprej pomerili ekipi Rač in Drave." 
Ptujski judoisti so premagali Račane 
z rezultatom 5:2 (38:8). 

V prijateljskem mednarodnem 
srečanju pa so na blazine najprej 
stopili judoisti Impola in ekipe 
Muenchna. Videli smo precej lepih 
borb, posebno dobro pa so se 
odrezali pri Impolu Vidmajer in 
Topolčnik, pri Muenchnu pa Seeger 
Sigurd mojster juda 4. stopnje. V 
tem dvoboju so zmagali Impolčani. 

V srečanju med Impolom in 
Dravo ̂  so več uspeha imeli 
Impolčani. V tem obdobju seje kot 
dober borec pokazal Dravaš Štebih, 

ko se je bojeval proti večkratnemu 
državnemu prvaku Topolčniku.^ 

Posebno zanimivo je bilo srečanje 
med Dravo in ekipo Muenchna. Do 
konca dvoboja se ni vedelo katera 
ekipa bo zmagovalec. Drava se ni 
dala ugnati, temveč je na tesno 

. premagala nasprotnika. 
REZULTATI: 1. IMPOL-Sloven-

ska Bistrica, 2. ,,DRAVA" - Ptuj in 
3. Ekipa MUENCHNA. 

Diplomo za tehnično dovršenost 
je dobil SEEGER SIGURD -
Muenchen, za fair play JANEZ 
VIDMAJER - Impol; za borbenost 
pa FRANC ŠTEBIH, „Drava". 

Drava je zelo dobro pripravila 
tako zahtevno tekmovanje. Na 
povabilo ekipe iz Muenchna bodo 
ptujski judoisti v oktobru gostovali 
v Muenchnu. 

Tudi to je en način mednarodnega 
zbliževanja. 

M. POTOČNIK 

MOTOKROS 

ŠEGULA PETER 
ŠESTI 

Na nedeljski mednarodni diiki v 
motokrosu za 250 ccm motorje je 
bil nastop Petra Še^ula uspešen, s ^ 
je v Zaboku v močni mednarodni 
udeležbi tekmovalcev iz Bolgarije, 
Avstrije, Italije, ZR Nemčije, 
Danske zasedel 6. mesto. Nastopilo 
je 33 tekmovalcev, ki so v 3 dirkah 
po 30 min in 2 kroga prikazali nad 
1500 gledalcem odlično in drzno 
vožnjo. Zmagal je Bolgar Hristov 
pred šoštaričem in Zupinom. 

STRELSTVO 
N a ^ ptujskem malokalibrskem 

strelišču je bilo občinsko prvenstvo 
v streljanju z malokalibrsko puško 
za pionirke in pionirje, mladince in 
mladinke. Med pionirkami so bile 
najboljše iz SD ,,jJože Lacko", 
pionirji SD Turnišče so zmagali 
ekipno, med mladinci pa je zmagala 
ekipa S D „Boris Kidrič". Najboljše 
mladinke so bile iz SD Delta. 

Posamično so bili najboljši 
pionirka Majda Simonič iz SD „Jože 
Lacko", pionir Mirko Veronek, 
mladinka Zdenka Skok in mladinec 
Jani Primožič iz S D Kidričevo. 

^ SI 

ORMOŠKI ROKOMETAŠI 
PRED POMEMBNO ODLO-
ČITVIJO 

Ormoški rokometaši so po hudi 
krizi zopet razveselili svoje navijače. 
V nedeljo, 26. maja so na domačem 
terenu premagali rokometaše Kroga 
in so tako skupaj s ptujsko Dravo na 
čelu vzhodnoslovenske rokometne 
lige. Ormoški rokometaši so zmagali 
tudi v srečanju z RK Kamnica, tako, 
da do konca prvenstva ostane še eno 
kolo, ki bo odigrano to nedeljo. 

O tem, kdo bo novi član 
slovenske rokometne lige, bo 
odločalo srečanje med ptujsko 
Dravo in ormoškimi rokometaši, ki 
bo v ormoški Mestni grabi 9. junija 
ob 10. uri. Srečanje obeh ekip bo 
imelo dolgoročne posledice, saj bo 
odločalo o vstopu, oziroma izpadu 
iz slovenske rokometne Uge. Obema 
ekipama želimo veliko uspeha -
zmaga naj boljši! 

KARTING 

USPEŠNI V TRBOVLJAH 
Prva dirka za republiško prvenstvo 

je bila v nedeljo v Trbovljah, ki je te 
dni slavilo svoj praznik. 

V juniorski konkurenci je zmagal 
Nahtigal iz , Most, v kategoriji 
100 ccm za seniorje je zmagal Knez 
iz Postojne, ki je v vseh dirkah bil 
premočno prvi. Dušan Korošec se je 
uvrstil na 3. mesto, Ignac Prošenjak 
IK mesto. Vlado Žemljic 14. in 
Jože Bolcar 16. mesto. Uroš 
Langerholc na tej dirki ni nastopil. 
. V ka t^or i j i 125 ccm je zmagal 
Mirko Živec ml. pred Lavričem in 
na 3. mestu se je z odlično vožnjo 
uvrstil naš tekmovalec Slavko Pislak, 
ki je v drugi vožnji zmagal, na 6. 
mesto se je uvrstil po vrnitvi iz JLA 
Milan SLana, Franc Kranjc je bil 9. 
Anton Domiter pa 14. 

Ekipna uvrstitev AMD Moste 106 
zočk, AMD Postojna in AMD Ptuj 
92 točk, AMD Vrhnika 8 6, AMD 
Nova Gorica, AMD MTT Maribor 
59, AMD Koper 47 točk. Organiza-
cija tekmovanja je bila dobra, 
gledalcev je bilo nad 3.000. 

anc 

TEDNIK izdaja časopisni zavod Ptujski ted-
nik, 62250 Ptuj, Vošnjakova 5. p. p. 
99. - Urejuje uredniški odbor. 
Izhaja vsak četrtek. Odgovorni ured-

nik - Anton Bauman. Telefon uredništva in uprave (062) 77-079. Celoletna 
naročnina 50 din, za inozemstvo 100 din. - Žiro račun SDK Ptuj 
52400-603-30458. - Tiska Mariborski tisk, 62000 Maribor, Svetozarevska 
ul. 14. 


